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Protokół Nr XVIII/2024 

z sesji Rady Miasta Ostrołęki 

z dnia 19 grudnia 2024 roku 

 

 
Sesja odbyła się w dniu 19 grudnia 2024 roku o godz. 10.00 w sali konferencyjnej nr 9 

Urzędu Miasta Ostrołęki, Pl. Gen. Józefa Bema 1. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nieobecni na sesji: Ewa Żebrowska-Rosak. 

 

Na posiedzeniu w dniu 19 grudnia 2024 r. podjęto następujące uchwały: 

 
Uchwała nr 115/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

wyrażenia woli przyjęcia do realizacji projektu pn. ,,Rozwój kompetencji kluczowych 

uczniów Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Stanisława Staszica” w Ostrołęce w ramach naboru 

konkurencyjnego nr FEMA.07.02-IP.01-012/24 dla Priorytetu VII Fundusze Europejskie dla 

nowoczesnej i dostępnej edukacji na Mazowszu, Działania 7.2. Wzmocnienie kompetencji 

uczniów FEM 2021-2027, 

 
Uchwała nr 116/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025-2028, 

 

Uchwała nr 117/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku zmieniająca 

uchwałę w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego Miasta 

Ostrołęki, 

 

Uchwała nr 118/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

ustanowienia w Ostrołęce roku 2025 Rokiem Adama Chętnika, 

 

Uchwała nr 119/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku zmieniająca 

uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2042, 

 

Uchwała nr 120/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok, 

 

Uchwała nr 121/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025 – 2042,  

 
Uchwała nr 122/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

uchwalenia uchwały budżetowej na 2025 rok, 

 

Uchwała nr 123/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

ustalenia Procedury przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych o naruszeniach prawa oraz 

podejmowania działań następczych przez Radę Miasta Ostrołęki, 
 

Uchwała nr 124/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Miasta Ostrołęki, 
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Uchwała nr 125/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

przyjęcia Planu Pracy Rady Miasta Ostrołęki, 

 

Uchwała nr 126/XVIII/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

przyjęcia rocznych Planów Pracy Komisji stałych Rady Miasta Ostrołęki. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poprosił o uczczenie minutą ciszy 

zmarłego Jacka Majewskiego, wieloletniego wicedyrektora Zespołu Szkół Zawodowych nr 1, 

nauczyciela wychowania fizycznego w tej szkole, działacza sportowego, zawodnika MZKS 

Narew, zasłużonego dla środowiska oświaty i sportu w Ostrołęce. 

 

1.  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył XVIII sesję Rady Miasta 

Ostrołęki. Przywitał Prezydenta Miasta Pana Pawła Niewiadomskiego, Wiceprezydent Panią 
Elżbietę Mierzejewską-Niceewicz oraz Wiceprezydenta Pana Stanisława Kubła, wszystkich 

radnych.  

Stwierdził, że na sali obecnych jest 19 radnych, wobec czego można podejmować uchwały. 

 

2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował żeby obowiązki 

sekretarza obrad pełnił wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek. Jeżeli 

zawiniłby elektroniczny system do głosowania, przeprowadzi imienne głosowanie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie wybór  

na sekretarza obrad wiceprzewodniczącego Rady Miasta Stanisława Szatanka.  

Głosowanie  

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Na sekretarza obrad został wybrany radny Stanisław Szatanek.  

 

3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zapytał czy są jakieś uwagi  

do porządku obrad. Uwag nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował żeby dyskusja w 

punktach 8 i 9 odbyła się łącznie a głosowanie oddzielnie. Do tych punktów wpłynęły 

autopoprawki prezydenta miasta.  

Głosowanie  

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Dyskusja w punktach 8 i 9 odbędzie się łącznie a głosowanie oddzielnie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował żeby dyskusja w 

punktach 10 i 11 odbyła się łącznie a głosowanie oddzielnie. Do tych punktów wpłynęły 

autopoprawki prezydenta miasta.  

Głosowanie  

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Dyskusja w punktach 10 i 11 odbędzie się łącznie a głosowanie oddzielnie. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - poinformował, że od Prezydenta Miasta 

wpłynął projekt uchwały w sprawie ustalenia procedury przyjmowania zgłoszeń 
zewnętrznych o naruszeniach prawa oraz podejmowania działań następczych przez Radę 
Miasta Ostrołęki z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Zaproponował, aby wprowadzić ten projekt uchwały do rozpatrzenia, jako punkt 11a 

dzisiejszego posiedzenia.  

Głosowanie  

Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Wprowadzono do porządku obrad pkt 11a. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - poinformował, że od Prezydenta Miasta 

wpłynął projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji Miasta Ostrołęki z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Zaproponował, aby wprowadzić ten projekt uchwały do rozpatrzenia, jako punkt 11b. 

Głosowanie  

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Wprowadzono do porządku obrad pkt 11b. 

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia woli 

przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą Rozwój kompetencji kluczowych uczniów 

Szkoły Podstawowej numer dwa imienia Stanisława Staszica w Ostrołęce w ramach 

naboru konkurencyjnego numer FEMA.07.02-IP.01-02012/2024 dla priorytetu 

siódmego Fundusze Europejskie dla nowoczesnej i dostępnej edukacji na Mazowszu. 

Działania 7.2 wzmocnienie kompetencji uczniów FEM 2021-2027.  
Sprawozdawca Komisji Oświaty Anna Gocłowska: Komisja Oświaty pozytywnie 

rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 5 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i 

braku głosów wstrzymujących się. Projekt ma szansę przynieść dodatkowe, ale obowiązkowe 

zajęcia uczniom Szkoły Podstawowej nr 2 poprawiające ich umiejętności matematyczne.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia woli przyjęcia do realizacji projektu 

pod nazwą Rozwój kompetencji kluczowych uczniów Szkoły Podstawowej nr 2 im. 

Stanisława Staszica w Ostrołęce w ramach naboru konkurencyjnego nr FEMA.07.02-IP.01-

02012/2024 dla priorytetu siódmego Fundusze Europejskie dla nowoczesnej i dostępnej 

edukacji na Mazowszu. Działania 7.2 wzmocnienie kompetencji uczniów FEM 2021-2027.  

Głosowanie  

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia 

Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025 – 2028.  

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Waldemar Popielarz - 
Komisja Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej na swoim posiedzeniu procedowała ten 
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program. Na komisji odbyła się dosyć szeroka dyskusja na ten temat. Wszystkie wątpliwości 

zostały rozwiane. Ten program jest to odpowiedź na realne potrzeby naszych mieszkańców. 

Jest to dokument, który powstał w wyniku szerokich analiz i konsultacji z ekspertami. 

Wszystkie działania zaplanowane w programie są oparte na dokładnych badaniach i 

analizach, co pozwala skupić się na tych obszarach, gdzie pomoc jest najbardziej potrzebna. 

Program jest efektem współpracy wielu instytucji i organizacji, co gwarantuje jego 

skuteczność i trwałość. Na swoim posiedzeniu Komisja Rodziny, Zdrowia i Polityki 

Społecznej jednogłośnie pozytywnie rozpatrzyła Miejski Program Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025 – 

2028 głosami 6 za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Radny Ryszard Żukowski: Ja bym chciał, żeby Pani Dyrektor nam tu wypunktowała, co 

tutaj się zmieniło w stosunku do tego obecnego programu, który jeszcze funkcjonuje w 2024.  

Dyrektor Wydziału ZSS Małgorzata Radzka: Ten program jest kontynuacją działań 

dotychczasowego programu. Jedyne rozszerzenie, to są uzależnienia behawioralne.  

Radny Łukasz Kulik: Ja mam pytanie, bo mamy ten program, który jest kontynuacją, ale 

zastanawiałem się, ponieważ wszystkie działania, które są wskazane w tym programie, dążą 
do przeciwdziałania skutkom nadmiernego picia alkoholu, czy generalnie alkoholizmowi. A z 

badań, które Państwo prowadzili też wychodzą, że tak powiem inne zagrożenia, na przykład 

te związane z internetem, czy powiedzmy z narkotykami. Zastanawiam się, czy w programie 

planowaliście, czy rozmawialiście w ogóle o możliwości ujęcia, czy przedstawienia innych 

działań takich, które mogłyby organizacje pozarządowe na przykład w mieście realizować, 
czy nasz MOPR, w zakresie tych innych, a nie tylko alkoholu.  

Dyrektor Wydziału ZSS Małgorzata Radzka: Tak, jak najbardziej. Tutaj w MOPRze są 
zatrudnieni specjaliści, psychologowie, gdzie udzielają wsparcia różnym osobom z różnymi 

uzależnieniami. Dodatkowo ogłaszamy otwarte konkursy ofert, w których od lat bierze udział 

Stowarzyszenie Nadzieja przy ulicy Kościuszki mieszczące się, gdzie też zatrudnia różnych 

specjalistów i prowadzi różne grupy i udziela porad i wsparcia osobom z różnymi 

uzależnieniami.  

Radny Stanisław Szatanek: Korzystając z okazji, że mamy kilku członków Komisji ds. 

Zwalczania Alkoholizmu i Narkomanii, która tak naprawdę dotyczy młodych ludzi w 

szczególności chciałem zapytać, czy rozważacie Państwo ewentualnie możliwość 
ograniczenia sprzedaży alkoholu w godzinach nocnych? Czy może dyskutowaliście na ten 

temat? Czy bierzecie Państwo to pod uwagę? Czy to byłoby rozsądne?  

Radny Ryszard Żukowski: Tak, właśnie na komisji, bodajże to było listopadowej, taka 

propozycja padła ze strony byłej Radnej Ewy Szatanek i w następnym spotkaniu, czyli 

grudniowym, na początku grudnia, w pierwszym tygodniu, bardziej doprecyzowała pewne 

rzeczy. Także jest taka procedura rozpoczęta. Początkowo była to propozycja od 22 do 6 rano, 

potem po dyskusji okazało się, że by to było jednak od 23 dopiero do 6 rano, na wszystkich 

sklepach ogólnodostępnych, ale także na stacjach paliw.  

Radny Łukasz Kulik: Ja dziękuję Pani Dyrektor za tą wyczerpującą informację. Mam 

świadomość, że u nas zarówno w MOPRze jak i w OIK-u i w innych instytucjach pracują 
osoby, które, że tak powiem, udzielają pomocy w zakresie różnego rodzaju uzależnień czy 

zagrożeń. Ale chciałem zapytać, czy w miejskim programie rozwiązywania programów 

alkoholowych był taki pomysł, żeby rozwinąć go też o te inne gałęzie, czyli na przykład 

wskazać konkretne działania. Wydaje mi się, że jeżeli w miejskim programie rozwiązywania 

programów alkoholowych nie ma wprost wskazanego działania w zakresie profilaktyki, 

przemocy czy języka, na przykład mowy nienawiści w internecie, to de facto te organizacje, 

które chciałyby realizować takie zadania, nie będą mogły korzystać z tych projektów czy 

pieniędzy alkoholowych, no, bo nie będzie to wprost mówiąc wpisane. My zawsze 
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rozwijaliśmy to maksymalnie, żeby, kto chce, tam gdzieś coś się czuje, żeby działał. I tutaj się 
zastanawiam, czy Państwo, może po prostu Panie Dyrektor, wspólnie z Panem Prezydentem i 

z Panią Wiceprezydentem porozmawiacie w miarę możliwości, żeby rozwinąć ten Miejski 

Program Rozwiązywania Programów Alkoholowych też również o te inne kwestie. 

Chociażby te akcje, które mamy „Odłóż smartfon i pozwól żyć”, to też są takie akcje, które na 

pewno pozytywnie wpływają na tego typu problemy i pozytywnie wpływają na rozwój 

młodzieży w naszym mieście.  

Wiceprezydent Miasta Elżbieta Mierzejewska-Nicewicz: Jeżeli chodzi o ten program 

profilaktyki, on jest w zadaniach bardzo ogólnie ujęty. Myślę, że on nie wyklucza w tym 

momencie skierowania różnego rodzaju działań profilaktycznych czy do szkół, czy do 

społeczności lokalnej. Natomiast, jeżeli tutaj Pan Radny nam zgłasza takie uwagi, my 

oczywiście będziemy brali to pod uwagę i jak najbardziej będziemy doprecyzowywać tą 
możliwość niesienia pomocy w uzależnieniach behawioralnych.  

Radny Ryszard Żukowski: Proszę Państwa, to nieodłączna sytuacja związana z 

alkoholizmem, przemoc wśród dorosłych i także tu mamy w tym programie jest przemoc 

rówieśnicza i chciałem powiedzieć w naszych zespołach, w których podzielona nasza komisja 

jest na trzy zespoły, które co tydzień, w każdym miesiącu mają bardzo dużo pracy, chciałem 

powiedzieć, to jest kilka godzin. Na przykład nieraz od 15 do 20, nieraz po 20 nawet 

wracałem. Chciałem powiedzieć, że jest do rozpatrzenia wiele tych problemów i nieodłącznie, 

chciałem powiedzieć, nieodłącznie na komisji, ale także na zespołach diagnostycznych ta 

sytuacja dotycząca przemocy jest szeroko rozpatrywana. I niemalże w każdej rodzinie, w 

której występuje ten problem alkoholizmu, to okazuje się, łączy się także z przemocą. Także 

jest to w naszej gestii i myślę, że to jest w dosyć szerokim działaniu i zależy nam, jako 

członkom komisji na przeciwdziałaniu tego typu różnym sytuacjom.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025 – 

2028. 

Głosowanie  

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 

sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego Miasta 

Ostrołęki.  
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Adam Kurpiewski: Komisja na swoim 

posiedzeniu omawiała przedmiotowy projekt uchwały i tutaj zmiany, jakie zaszły, to są po 

analizie harmonogramu budżetu obywatelskiego. Postanowiliśmy przesunąć termin naboru 

wniosków na okres po złożeniu rocznego sprawozdania finansowego, by móc na jego 

podstawie wyliczyć kwotę przeznaczoną na budżet obywatelski w roku kolejnym. No i 

jeszcze wydłużono okres przyjmowania wniosków oraz głosowania, by dać mieszkańcom 

więcej czasu na wzięcie udziału w tym ważnym procesie. Także zmiany są na korzyść 
mieszkańców i ułatwiające realizację budżetu obywatelskiego przez miasto. Na posiedzeniu 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 

zmieniający uchwałę w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu 

obywatelskiego Miasta Ostrołęki, głosami 8 za przy braku głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
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Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wymagań, jakie powinien 

spełniać projekt budżetu obywatelskiego Miasta Ostrołęki.  

Głosowanie  

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie ustanowienia w Ostrołęce 

roku 2025 rokiem Adama Chętnika.  

Sprawozdawca Komisji Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji Ewa Krupka: 
Komisja Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Promocji na posiedzeniu w dniu 17 grudnia 

procedowała projekt uchwały, który zakłada ustanowienie roku 2025 rokiem Adama 

Chętnika. W trakcie obrad, w trakcie opiniowania stwierdziliśmy, że punkt 1 tej uchwały 

powinien zawierać słowo, że miałoby to miejsce w Mieście Ostrołęka. I na posiedzeniu tegoż 
dnia pozytywnie rozpatrzono projekt uchwały Rady Miasta w sprawie ustanowienia w 

Ostrołęce 2025 roku rokiem Adama Chętnika z poprawką redakcyjną właśnie polegającą na 

tym, że punkt 1 otrzymuje brzmienie, że ustanawia się w Ostrołęce rok 2025 rokiem Adama 

Chętnika głosami 7 za przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Ja tylko jeszcze tak informacyjnie tutaj pragnę też 
wskazać, że Sejmik Województwa Mazowieckiego też ustanowił przyszły rok rokiem Adama 

Chętnika.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustanowienia w Ostrołęce roku 2025 rokiem 

Adama Chętnika.  

Głosowanie  

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2042, 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2024 rok, 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – przypomniał, że do tych projektów 

wpłynęła autopoprawka prezydenta miasta.  

Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Adam Kurpiewski: Na posiedzeniu na 

komisji głęboko omówiliśmy te zmiany w budżecie i zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej i następujące kwoty wchodziły w grę. Zmniejsza się plan dochodów gminy 

budżetu Miasta Ostrołęki na 2024 rok o kwotę 2.135.622,40 zł. Zwiększa się plan dochodów 

powiatu budżetu Miasta Ostrołęki na 2024 rok o kwotę 1.216.915 zł. Zmniejsza się plan 

wydatków gminy budżetu Miasta Ostrołęki na 2024 rok o kwotę 1.830.594,40 zł. I zwiększa 

się plan wydatków powiatu budżetu Miasta Ostrołęki na kwotę 164,887 zł. Wszystkie 

wyjaśnienia przeprowadziła i odpowiadała na pytania Pani Skarbnik. Radni poparli to w 

głosowaniu i odnośnie punktu 8 Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej na lata 2024 – 2042 głosami 7 za przy braku głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się. I odnośnie punktu 9 Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

rozpatrzyła projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2024 rok głosami 7 za przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2024 – 2042 wraz z autopoprawką, 
Głosowanie  

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok wraz z 

autopoprawką, 
Głosowanie  

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta.  

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2025 - 2042.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia 

uchwały budżetowej na 2025 rok, 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poinformował, że do tych projektów 

wpłynęły autopoprawki prezydenta miasta. Radni otrzymali również opinię RIO, która była 

pozytywna. 

Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Adam Kurpiewski: Na komisji oczywiście 

odbyła się bardzo długa dyskusja na ten temat. Uchwała była referowana przez Panią 
Skarbnik. Ogólne założenia budżetu, które Państwu tu przytoczę, wszyscy się z nimi 

zapoznali i ze szczegółami również, nad którymi dyskutowaliśmy dość długo na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Technicznej. Budżet Miasta Ostrołęki 

zawiera następujące założenia. Prognozowane dochody budżetowe w wysokości 

637.548.977,81 zł. Prognozowane wydatki budżetowe w wysokości 658.229.542,55 zł. 

Przychody w wysokości 30.225.564,74 zł, a rozchody w wysokości 9.545.000 zł. Planuje się, 
że budżet Miasta Ostrołęki zamknie się deficytem w kwocie 20.680.564,74 zł.. Komisja 

Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025 – 2042 głosami 8 za przy braku 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się. I w punkcie 11 Komisja Budżetu i Finansów 

pozytywnie rozpatrzyła projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia 

uchwały budżetowej na 2025 rok głosami 8 za przy braku głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Paweł Niewiadomski: Szanowni Państwo, w tym roku 

troszeczkę nowy zwyczaj chcieliśmy wprowadzić i żeby też Państwu w pewien sposób 

zwizualizować, jak przedstawia się pod kątem finansowym i inwestycyjnym plan na przyszły 

rok. W związku z tym przygotowaliśmy taką dość krótką prezentację na temat tego 

przyszłorocznego budżetu. Jeżeli chodzi o dochody miasta ogółem na przyszły rok, jest to 
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kwota 637.811.577,81 zł. Jak Państwo widzicie, wydatki bieżące stanowią większość 
dochodów. Bieżące 84%, majątkowe 16%. Oczywiście tutaj też robimy pewnego rodzaju 

porównania związane z bieżącym rokiem. Mamy tutaj tak jakby trzy wykresy. My tak 

naprawdę skupiamy się na planach. Jeżeli Państwo widzą tutaj te słupki, to skupmy się tak 

naprawdę na słupku pierwszym i ostatnim, bo tutaj mówimy o planach. To w porównaniu z 

bieżącym rokiem dochody ogółem wzrosną o ponad 145.000.000, więc jest to dość duży 

skok, jeżeli chodzi o dochody, które mamy zaplanowane na przyszły rok. Jeżeli chodzi o 

dochody bieżące, to w tym roku struktura przedstawiała się następująco. Główne źródła 

związane z dochodami bieżącymi w 2024 roku, to one pochodziły z subwencji ogólnego 

budżetu państwa – 38%. Później pozostałe dochody bieżące, udział w podatkach 

dochodowych z budżetu państwa, czyli podatki PIT i CIT. Jak za chwilę Państwo zobaczycie, 

ta struktura ulegnie zmianie, w szczególności, jeżeli chodzi o udziały w podatkach 

dochodowych z budżetu państwa, czyli podatku PIT i CIT. Jest to związane ze zmianą 
systemu finansowania, czy też dochodów jednostek samorządu terytorialnego, albowiem od 

pierwszego stycznia wchodzi nowa ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego i 

ona troszeczkę odmienia nam tą strukturę, jeżeli chodzi o dochody bieżące. Jak Państwo 

zauważycie, największy udział w dochodach bieżących w przyszłym roku będą to udziały w 

podatkach dochodowych z budżetu państwa, czyli PIT i CIT. Tutaj ten wzrost będzie aż do 

42,52%. Oczywiście to następuje kosztem zmniejszenia tych innych źródeł, w szczególności, 

jeżeli chodzi o subwencje ogólną budżetu państwa, jak również w dotacjach. I tutaj, jeżeli 

mówimy o tejże ustawie, ona, to też jest myślę, że warte podkreślenia, pomysłodawcą, 
ustawodawcą, czyli Ministerstwa Finansów w tym zakresie było to, aby uniezależnić 
wysokość dochodów otrzymywanych przez jednostki samorządu terytorialnego od państwa, 

od różnego rodzaju zawirowań politycznych, żeby tutaj te wskaźniki będące podstawą 
wyliczenia środków przekazywanych przez państwo na rzecz jednostek samorządu 

terytorialnego, nie były uzależnione od kontekstu czy koniunktury politycznej. Nowy model 

przewidziany w ustawie o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, czyli też podstawa 

wyliczenia pieniędzy, które są przekazywane jednostkom, ona została oparta na dwóch 

wyznacznikach, czy też determinantach, bardzo kluczowych z punktu widzenia też chociażby 

byłych miast wojewódzkich, takich, jak jest Ostrołęka, bo ta podstawa, na podstawie, której 

będą wyliczane te wysokości pieniędzy przekazywanych przez państwo, jest uzależniona 

przede wszystkim od liczby mieszkańców. Więc jeżeli mamy więcej mieszkańców, którzy też 
rozliczają się w Urzędzie Skarbowym w Ostrołęce, no to jest to ten czynnik, który będzie 

decydował o tym, czy te środki przekazywane przez państwo będą mniejsze, czy też większe. 

Więc my, jako społeczność lokalna, miasto, musimy podejmować takie działania 

długofalowe, to jest perspektywa nie pięciu, nie dziesięciu, ale myślę, że tak nawet piętnastu, 

dwudziestu lat działania, bo też nie oszukujmy się, podjęcie działań dzisiaj nie przyniesie tych 

efektów w krótkookresowym czasie. Niemniej jednak musimy tutaj pewną strategię przyjąć i 
też podejmować działania mające na celu właśnie zachęcenie mieszkańców, aby w Ostrołęce 

zostali, pozostawali tutaj, prowadzili swoje gospodarstwa domowe. I w tym zakresie 

oczywiście my już staramy się powoli pewne pomysły i programy realizować, też oczywiście 

z Państwa udziałem, jako radnych, bo już kilka takich projektów prospołecznych, czy też 
mających na celu właśnie budowanie tego komfortu życia w Ostrołęce, zostało przez Państwa 

uchwalonych i jest już realizowana. Natomiast drugą determinantą, czy też wyznacznikiem, 

który będzie decydował o wysokości tych środków otrzymywanych z budżetu państwa, jest 

budowa kapitału gospodarczego, czyli wsparcie i rozwój przedsiębiorczości w mieście. Więc 

my, jako miasto musimy też podjąć takie działania długofalowe, aby ten dobry, przyjazny 

klimat dla rozwoju przedsiębiorczości stworzyć. Ja nie ukrywam, że trwają już rozmowy z 

potencjalnymi inwestorami, którzy chcieliby w Ostrołęce swoje biznesy rozszerzać, czy też 
budować. Też nie ukrywam, że po nowym roku chciałbym, aby Rada Gospodarcza, która w 



9 

 

formie uchwały została przyjęta, rozpoczęła, tak jakby tętniła życiem i też planuję w 

pierwszym kwartale przyszłego roku takie spotkanie tej Rady Gospodarczej zrobić z 

przedsiębiorcami z Ostrołęki, bo nie ukrywam, że też nam zależy na tym bardzo dobrej 

współpracy z przedsiębiorcami. Chcemy też poznać ich tutaj bolączki, czy też uwagi, z jakimi 

się spotykają przy prowadzeniu działalności, natomiast my, jako miasto będziemy się starali 

też stwarzać możliwości, czy też wsparcia w ułatwieniu, w prowadzeniu tej działalności 

gospodarczej, bo też te dwa wyznaczniki będą determinowały wysokość środków 

otrzymywanych z budżetu państwa. Jak Państwo zaraz zobaczycie, struktura dochodów 

według działów. Jak tutaj zauważyliście Państwo najwięcej, prawie 50%, są to dochody od 

osób prawnych i fizycznych. Kolejny obszar największego wpływu z tych dochodów to jest 

oczywiście różne rozliczenia, następnie transport i łączność, ochrona zdrowia i gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska. Tutaj w formie takiej graficznej, natomiast tutaj Państwo 

widzą w takiej formie tabelarycznej, jak to wygląda. Też myślę, że takie ogólne spojrzenie na 

cały budżet związane jest z bilansowaniem budżetu na przyszły rok. I tutaj tak, jak już 
Państwu powiedziałem na początku. Tak jak Państwu powiedziałem, dochody na początku w 

przyszłym roku to jest 637.811.577,81. Przychody szacujemy na kwotę 30.225.564,74. W 

ramach tych przychodów mamy tu nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych, to jest kwota ponad 

225.000. Wolne środki 2.000.000, emisja papierów wartościowych 28.000.000 złotych. Jeżeli 

chodzi o wydatki na przyszły rok jest to kwota 658.492.142,55. No i rozchody związane z 

wykupem obligacji komunalnych, które zostały zaciągnięte w latach poprzednich i tu jest 

kwota 9.545.000, którą w przyszłym roku musimy rozliczyć w ramach obligacji. Teraz takie 

przedstawienie wyniku budżetu na przestrzenie lata 2019 – 2025. Jak Państwo tutaj widzą, 
główne dwie linie, w sumie trzy, ale dwie takie pokazujące te zależności pomiędzy 

dochodami, jakie mieliśmy w latach poprzednich, a wydatkami ogółem. I tutaj tak naprawdę 
te wydatki, znaczy dochody były wyższe od wydatków dwa lata – 2020 rok i 2021. Był to 

czas, kiedy tych dochodów było więcej niż wydatków. Natomiast już Państwo widzą, że w 

kolejnych latach, czyli 2022 – 2023 przewidywane wykonanie na bieżący rok i plan, tutaj te 

wydatki niewątpliwie są większe, i musimy je pokrywać z innych źródeł. Niemniej jednak 

patrząc na ten trend Państwo widzicie, że od 2023 roku ta tendencja zarówno dochodowa też 
zaczęła iść dość optymistycznie w górę. I myślę, że na przestrzeni tej perspektywy 

najbliższych paru lat tutaj te dochody, zarówno dochody, jak i te wydatki, będą ze sobą 
korelowały. Natomiast, kiedy nastąpi zmiana tych krzywych, to też na pewno trudno jest na 

chwilę obecną do przewidzenia. Jeżeli chodzi teraz o przedstawienie też takie tabelaryczne 

tego samego. Państwo widzicie, wykonanie, wynik budżetu ujemny w 2023 roku na kwotę 
ponad 6.000.000. W bieżącym roku przewidywane wykonanie - 45, natomiast w przyszłym 

roku plan tego wyniku ma się zamknąć z kwotą – 20.000.000. No i oczywiście tutaj będziemy 

musieli tą różnicę pokryć. Jeżeli chodzi o nadwyżkę operacyjną, myślę, że jest to też bardzo 

ważny wskaźnik, jeżeli chodzi o naszą zdolność do inwestowania. I tutaj, jeżeli chodzi o tą 
nadwyżkę operacyjną, to generalnie jest to dodatnia różnica pomiędzy dochodami bieżącymi 

a wydatkami bieżącymi. Jeżeli chodzi o przyszły rok, ona kształtuje się dość pozytywnie i 

optymistycznie. W przyszłym roku ta nadwyżka operacyjna szacujemy, że wyniesie 

34.628.550,26. Na drugiej oczywiście szali takiego budżetu mamy do czynienia z wydatkami 

miasta. No i tutaj, jak Państwo widzicie, jest to coś stałego, które raczej nigdy nie ma szansy 

zmiany, że te wydatki bieżące jednak stanowią większość wydatków w budżecie miasta, czy 

też naszego, jak i innych miast. I przyszły rok wydatki bieżące będą wynosiły 76%, co będzie 

stanowiło w przełożeniu na liczby, jeżeli chodzi o budżet 502.964.128,55. Natomiast, jeżeli 

chodzi o wydatki majątkowe, jest to kwota na przyszły rok 155.518.014 zł. I tutaj pragnąłbym 

wskazać, jeżeli mówimy o tych wydatkach majątkowych, są to pieniądze przeznaczone na 

inwestycje, jak również na chociażby zakup gruntów. Natomiast generalnie mają one 

charakter tych wydatków inwestycyjnych. I tutaj też to się przedstawia, jeżeli chodzi o plan z 



10 

 

bieżącego roku, biorąc też pod uwagę tak naprawdę te dwa słupki, czyli słupek pierwszy i 

ostatni, to mamy tutaj dość duży wzrost, jeżeli chodzi o wydatki majątkowe. Tutaj ten wzrost 

jest między planem na 2024 na 2025 jest o ponad 50.000.000 złotych. Jeżeli chodzi o 

strukturę wydatków bieżących, to tutaj jak zwykle największą część w strukturze tych 

wydatków zajmują wynagrodzenia i składniki i od nich naliczamy, czyli te składniki 

pochodne. Następnie wydatki związane z realizacją zadań statutowych, dotacje na zadania 

bieżące, świadczenia na rzecz osób fizycznych, no i tutaj mniejsze, które również są 
wyszczególnione. Jeżeli chodzi o też te wydatki bieżące, tak to się przedstawia w formie 

graficznej, więc też tutaj widać ten ponad 50% udział wynagrodzeń i pochodnych, jeżeli 

chodzi o wydatki bieżące w przyszłym roku. Jeżeli chodzi o strukturę tych wydatków według 

działów, no to tutaj nie odkrywamy Ameryki, oświata i wychowanie prawie 40% wydatków. 

Drugi element to jest oczywiście transport i łączność, kolejny gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska, pomoc społeczna - też taki element dość istotny w strukturze wydatków, 

administracja publiczna i na końcu ochrona zdrowia. Też to Państwo macie teraz w formie 

tabelarycznej i tutaj też w takiej formie troszeczkę symbolicznej, zaraz, jak to wygląda, tak 

żebyście Państwo mieli obraz, jak mniej więcej wygląda kwestia struktury wydatków na 

przyszły rok, jeżeli chodzi o miasto Ostrołęka. Kolejnym takim bardzo ważnym elementem w 

strukturze wydatków, oczywiście mówimy tutaj o tych inwestycyjnych, jest budżet 

obywatelski na przyszły rok. I tutaj, jeżeli chodzi o budżet obywatelski, w przyszłym roku 

planujemy wydać kwotę ponad 2.243.500 złotych na zadania, które zostały wybrane przez 

mieszkańców w głosowaniu w ramach budżetu obywatelskiego. I tutaj Państwu przedstawimy 

na początku w takiej formie tabelarycznej te wydatki. Część zadań bieżących z budżetu 

obywatelskiego, czyli mural, miejscowe utrwalenie rzeczywistości kurpiowskiej aktywnych 

ludzi. Później magiczny festiwal światła i mappingu 3D w Ostrołęce. No i później zadania 

majątkowe, czyli inwestycyjne z budżetu obywatelskiego. O nich też za chwilkę Państwu 

powiem. Tak jak wspomniałem, mural. Jest to zadanie bieżące, planowana kwota wydatków 

na przyszły rok 70.000 złotych. Jeżeli chodzi o magiczny festiwal światła i mapping 3D w 

Ostrołęce, kwota na przyszły rok 224.500 złotych. Kolejne, to już inwestycyjne, montaż 
kamer monitoringu przy placu zabaw na ulicy Filochowskiego „Sana”, kwota 150.000 

złotych. Kolejne zadanie, rozświetlamy Osiedle Leśne, tutaj kwota 200.000 złotych. Kolejne 

zadanie - Zielony skwer po sąsiedztwu, rewitalizacja przestrzeni przy bloku Starosty Kosa 8, 

przewidywany plan wydatków na przyszły rok 200.000 złotych. Kolejne zadanie z budżetu 

obywatelskiego, czyli zielone tunele dla Osiedla Centrum i doposażenie Parku 

Kieszonkowego na Osiedlu Kwiatowym, plan wydatków na przyszły rok w kwocie 483.000 

złotych. Kolejne zadanie majątkowe, przewidziany to będzie Park Historii, tutaj kwota 

120.000 złotych. Kolejne zadanie, Przygoda Sensoryczna - plac zabaw dla małych 

odkrywców, doposażenie placu zabaw przy Przedszkolu Miejskim nr 13 Kraina Przygód w 

Ostrołęce, kwota 259.000 złotych. Kolejne zadanie, Balance Park na Osiedlu Bursztynowym, 

tutaj w budżecie została zabezpieczona kwota 278.000 złotych. Kolejne zadanie tutaj, które 

przewidujemy w ramach budżetu obywatelskiego - Aktywny Plac Zabaw przy Przedszkolu 

Miejskim nr 17 Kraina Misiów w Ostrołęce, kwota 259.000 złotych. I teraz przejdziemy do 

kluczowych inwestycji, które zamierzamy realizować w przyszłym roku. Niewątpliwie taką 
najbardziej upragnioną, czy wyczekiwaną, inwestycją jest budowa południowej obwodnicy 

miasta Ostrołęki wraz z budową obiektu mostowego przez rzekę Narew. Zapewne Państwo 

wiecie, udało nam się cały montaż finansowy spiąć w realizację tej inwestycji. Mamy jeszcze 

pozyskaną za poprzedniego prezydenta z Ministerstwa Infrastruktury kwotę 60.000.000 

złotych. W ostatnim czasie Sejmik Województwa Mazowieckiego przyznał nam wsparcie i 

dofinansowanie w kwocie 75.000.000 złotych. Natomiast pozostała część będzie poniesiona z 

tak jakby wkładu własnego. Z tym, że też tutaj zastanawiamy się, bo na horyzoncie pojawia 

się możliwość skorzystania z pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego w ramach KPO i 
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tak zwanej zielonej transformacji miast, gdzie istnieje możliwość, żebyśmy na przykład nie 

musieli zaciągać obligacji, których koszt obsługi jest wyższy. Rozważamy, czy część tej 

inwestycji zamiast ją powiedzmy kredytować obligacjami, żeby zastąpić to właśnie pożyczką 
z Banku Gospodarstwa Krajowego, która jest po pierwsze koszt obsługi wynosi zero złotych, 

mamy umarzalność 5% i istnieje możliwość rozłożenia tego na raty. Ja też bym nie 

wykluczał, że w dłuższej perspektywie czasowej ta pożyczka mogłaby nawet również ulec 

umorzeniu. Oczywiście to są prace, które tutaj trwają. My też uczestniczymy w spotkaniach 

zarówno w Banku Gospodarstwa Krajowego, jak i w Ministerstwie Infrastruktury. Chcemy 

też, żeby ta inwestycja w jak najmniejszym stopniu starała się obciążyć finanse miasta, więc 

tutaj też poszukujemy takiej formy finansowania, która będzie dla nas bardziej korzystna. Co 

do samej budowy inwestycji, właśnie kilka dni temu zostały otwarte oferty na wycinkę drzew 

i przygotowanie terenu. Wpłynęło trzynaście ofert. Trwa teraz takie postępowanie 

dokumentacyjne. Nie ukrywam, że do końca roku chciałbym, żebyśmy tę umowę podpisali z 

uwagi na fakt, że czas dokonania tej wycinki mamy tak naprawdę dwa miesiące, do końca 

lutego, z uwagi na fakt, że później zaczyna się sezon ochronny i lęgowy, i w związku z tym, 

ptaków, musimy zdążyć z tymi pracami, aby teren był przygotowany pod realizację tej 

głównej inwestycji. Podpisałem pełnomocnictwa, rozpoczną się na dniach prace 

archeologiczne, bo też taki wymóg na nas został nałożony. Musimy przeprowadzić prace 

archeologiczne mające na celu ustalenie, czy nie mamy tutaj do czynienia z jakimiś mogiłami, 

czy innymi miejscami, w których mogło dochodzić do pochówku. Szanowni Państwo, też, 
jeżeli chodzi o budowę tej południowej obwodnicy miasta, ogłoszenie przetargu planujemy, 

biorąc pod uwagę, że mamy już całą dokumentację projektową, decyzję z RIT, planujemy na 

koniec tego roku, bądź najpóźniej w styczniu, no oczywiście z racji wysokości kwoty, o której 

tutaj mówimy, czyli prawie 200.000.000 zł. Całe postępowanie jest dosyć troszeczkę 
sformalizowane, bo musi zostać ogłoszone w Dzienniku Urzędowym Unii Europejskiej w tej 

domenie przetargowej. Oczywiście później zobaczymy otwarcie ofert, na pewno będzie 

procedura odwoławcza przed KIO, bo biorąc pod uwagę wysokość tej inwestycji, na pewno 

któryś z wykonawców może być niezadowolony z takiego rozstrzygnięcia. Więc liczymy 

optymistycznie, że przełom pierwszego i drugiego kwartału przyszłego roku będzie to czas, 

kiedy fizycznie przekażemy już plac pod budowę wykonawcy i ta inwestycja już ruszy. Jeżeli 

chodzi o zakończenie tej inwestycji, optymistycznie rzecz biorąc koniec 2026 roku, początek, 

myślę, że pierwszy kwartał 2027, ta inwestycja zostałaby już w pełni zrealizowana. Kolejna 

bardzo ważna inwestycja, czyli projekt Polska - Wschodnia, budowa centrum przesiadkowego 

w ramach projektu Rozwój Infrastruktury Transportu Miejskiego w Ostrołęce, który obejmuje 

również budowę i przebudowę ścieżek pieszo-rowerowych, przebudowę pętli autobusowych. 

Mówimy tu o pętlach na ulicy Wojska Polskiego, jak również pętli na ulicy Sienkiewicza. 

Wraz z infrastrukturą w ramach projektu Rozwój Infrastruktury Transportu Miejskiego w 

Ostrołęce, infrastruktura dla MZK w ramach projektu Rozwój Infrastruktury Transportu 

Miejskiego w Ostrołęce i to wszystko w ramach programu Fundusze Europejskie dla Polski 

Wschodniej na lata 2021 - 2027. Łączne nakłady ponad 46.000.000 zł. Pozyskane środki 

zewnętrzne kwota ponad 38.000.000. W przyszłym roku tak naprawdę, jeżeli chodzi o tą 
inwestycję, w dużej mierze będą to prace, jeżeli chodzi, myślę, że ten najważniejszy punkt, 

który interesuje mieszkańców, czyli budowa Centrum Przesiadkowego. W przyszłym roku w 

głównej mierze będą wykonywane prace projektowe i przygotowawcze. Natomiast będzie 

realizowana ta pozostała część tego projektu i dlatego ten limit wydatków na przyszły rok 

mamy w kwocie 2.658.000 złotych. Natomiast takie fizyczne już budowanie tego Centrum 

Przesiadkowego liczymy, takie jest założenie i będzie ono raczej zrealizowane, realizacja tej 

inwestycji rozpocznie się fizycznie w 2026 roku. Kolejna inwestycja, która już trwa, tutaj 

środki pozyskane za poprzedniego Pana Prezydenta, Pana Łukasza Kulika, związane z 

rewitalizacją Parku Miejskiego przy ulicy Traugutta. Rozstrzygnięcie przetargu sprawiło, że 
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musieliśmy jeszcze, bo też ja wychodzę z założenia, że pomysły, które się rozpoczęły i dobre 

pomysły należy kontynuować, biorąc pod uwagę, że tutaj poprzedni prezydent pozyskał te 

środki prawie 8.000.000, to ciężko byłoby te środki zwracać. W związku z tym podjęliśmy 

decyzję, żeby ze środków własnych dołożyć ponad 5.000.000, aby ta inwestycja ruszyła. Ona 

już jest dość, biorąc pod uwagę, bo obserwuję jak te postępy prac idą, jest dość dobrze 

zaawansowana, więc myślę, że też w przyszłym roku będzie ona już zrealizowana. Kolejna 

ważna inwestycja, czyli budowa Żłobka Miejskiego nr 2 w Ostrołęce. Też ważna i potrzebna 

inwestycja, która w mojej ocenie i moich współpracowników, wpisuje się w tę politykę 
zapewniania tego komfortu życia w mieście i próby zatrzymania mieszkańców. Jednym z 

takich działań jest właśnie budowa tego Żłobka Miejskiego nr 2 w Ostrołęce. Na chwilę 
obecną w mieście funkcjonuje jeden żłobek. Z informacji, które mam, no powiedzmy od 

swoich rodziców, czy też starszych znajomych, kiedyś w Ostrołęce trzy żłobki 

funkcjonowały. Jeżeli chodzi o potrzebę budowy tego żłobka, niewątpliwie taka istnieje. Tak 

jak powiedziałem, w chwili obecnej mamy jeden żłobek, gdzie, co roku tak naprawdę z racji 

gabarytowej infrastruktury żłobka jest on w stanie przyjąć tak naprawdę jedną grupę od 20 do 

30 dzieci, a chętnych jest trzy razy tyle. Więc myślę, że jeżeli chodzi o zapełnienie młodymi 

mieszkańcami naszego miasta tego żłobka, nie będzie z tym większego problemu. I tutaj 

również, jeżeli Państwo dobrze pamiętacie, na budowę tego żłobka pozyskaliśmy środki 

zewnętrzne. Realizatorem tego jest Wojewoda Mazowiecki na kwotę 4.245.560,40. Tutaj też 
te prace rozpoczną się pewnie pod koniec pierwszego kwartału. Takie prace przygotowawcze 

związane z, to też pewnie Państwo wiecie, Przedszkole Miejskie nr 10 zostanie przeniesione 

w lepsze, nowsze warunki do nadbudowy naszej małej sali gimnastycznej w Szkole 

Podstawowej nr 6. Widziałem już projekty dokumentacyjne, nowa przestrzeń, wszystkie 

standardy, aby zapewnić tym przedszkolakom komfortowe warunki do i wychowania i nauki. 

Prace takie fizyczne w terenie, bo na chwilę obecną zlecamy dokumentację projektową, na 

marginesie wskazuję, że budowa tego żłobka będzie się odbywała w formule projektuj i 

wybuduj. Najpóźniej 1 lipca już chcemy, aby firma, która wygra w ramach tego projektuj i 

wybuduj, żeby już na prace się rozpoczęły, bo planujemy, żeby już ten żłobek został oddany 

do użytkowania w 2026 roku jeszcze do końca czerwca. Więc jest to też ważna dla nas 

inwestycja. Kolejna inwestycja, która będzie kontynuowana, to jest przebudowa stadionu 

lekkoatletycznego z bieżnią okrężną długości 400 metrów przy ulicy Wincentego Witosa w 

Ostrołęce. Obiekt certyfikowany i też w przyszłym roku już będziemy zajmować się tą 
bieżnią, już jakby wejdzie to w taką fazę wykonawczą. Dokumentacja projektowa jest 

praktycznie skończona, więc myślę, że do końca roku również ją otrzymamy i w przyszłym 

roku również tą inwestycję będziemy kontynuować. Oczywiście budowa ulicy 5 Pułku 

Ułanów w Ostrołęce. Tutaj też środki jeszcze pozyskane ze poprzedniego Pana Prezydenta w 

kwocie prawie 2.000.000 złotych. Rozstrzygnęliśmy ten przetarg dość optymistycznie. 

Myśleliśmy, że te ceny będą wyższe. Okazało się, że były nawet niższe od założonych. Więc 

też, jeżeli chodzi o obawy, które mogłyby się w jakiejś przestrzeni publicznej krążyć, bo takie 

w doniesieniach się pokazywały, wykonawca, wspólnie z wykonawcą stwierdziliśmy, że nie 

chcieliśmy rozpoczynać tych głównych prac takich ziemnych w okresie przedświątecznym, w 

ogóle zimowym i przedświątecznym, żeby nie utrudniać mieszkańcom możliwości 

korzystania z tej drogi póki, co. I tak naprawdę te wszystkie prace główne rozpoczną się 
wczesną wiosną i ta inwestycja będzie realizowana i zakończona w przyszłym roku. Jeżeli 

chodzi o inne, tutaj z dziedziny troszeczkę kultury, ochrony zabytków, czyli dotacja na prace 

konserwatorskie przy elewacji kościoła i plebanii oraz malowanie ścian wewnątrz Kościoła 

pw. św. Wojciecha w Ostrołęce. Tutaj przewidujemy nakłady na kwotę 1.000.000 złotych, też 
środki zewnętrzne pozyskane w kwocie 980.000 tysięcy złotych, więc też bardzo dobry 

montaż, jeżeli chodzi o finansowanie tej inwestycji. Kolejna bardzo ważna inwestycja, która 

już też jest w dość dużej fazie zaawansowania, czyli budowa Zakładu Pielęgnacyjno-
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Opiekuńczego. Pewnie niektórzy z Państwa, którzy często gdzieś tam komunikują się w 

obszarze Osiedla Sienkiewicza, czy też Łęczysk, zauważyli, że forma budynku wyszła z 

ziemi, już są prace bardzo zaawansowane, tak naprawdę zaraz rozpoczną się prace wewnątrz 

tego budynku, więc też planujemy, że w przyszłym roku, jakby inwestor, wykonawca dość 
sprawnie buduje, żeby też ta inwestycja została zakończona. Ważna z punktu widzenia też 
polityki zdrowotnej miasta, polityki senioralnej, bo zapotrzebowanie na takie, tego typu 

usługi pielęgnacyjno-opiekuńcze będą nadal rosły i to jest dobry kierunek. Też tutaj na 

marginesie chciałbym wskazać, że mamy kilka pomysłów, co do zagospodarowania też tego 

terenu wokół. Chcemy, żeby to też było takie miejsce z racji tego, że teren przeznaczony jest 

pod zdrowie publiczne, usługi zdrowia publicznego, też będziemy chcieli w tym miejscu to 

uatrakcyjnić, w dłuższej perspektywie połączyć to z taką koncepcją funkcjonalną 
zagospodarowania nabrzeży Narwi. Kolejna inwestycja, też jeszcze z poprzedniej kadencji 

realizowana, czyli zakup autobusów elektrycznych wraz z infrastrukturą towarzyszącą. Też 
chcemy jeszcze tych autobusów troszeczkę dokupić, żeby ta też, jakość świadczonych usług 

przewozów na terenie miasta była coraz lepsza, więc jest to też inwestycja, którą będziemy 

realizowali w przyszłym roku. Kolejna inwestycja, czyli zakup i montaż sceny w Ostrołęckim 

Centrum Kultury. Tutaj też planujemy tą inwestycję w przyszłym roku zrealizować. Kolejna 

inwestycja też w dobie dezinformacji i wielu ataków o charakterze przestępczym w sieci. 

Mamy też tego świadomość, że ten konflikt czasami też przenosi się właśnie na te pole i my, 

jako miasto dążymy też do tego, aby zapewnić maksymalny, jak najwyższy poziom 

cyberbezpieczeństwa w Urzędzie Miasta Ostrołęki. Jesteśmy wyczuleni na wszelkiego 

rodzaju takie informacje. Ja tutaj mogę tylko podziękować Wydziałowi Informatyki, bo kilka 

takich sytuacji i incydentów no dość mogących wpłynąć na funkcjonowanie się zdarzały, 

natomiast generalnie tutaj nasze zabezpieczenia, jeżeli chodzi o Urząd Miasta, są bardzo 

dobre. Mało tego, też idziemy w kierunku, aby one dalej się te zabezpieczenia rozwijać i 

jeszcze bardziej zabezpieczyć dane, informacje, które są w bazach Urzędu Miasta przed 

atakami osób z zewnątrz. Kolejna inwestycja, też ważna, która wpisuje się w podnoszenie 

komfortu życia, to jest też realizacja projektu, gdzie dokumentacja i już pierwszy przetarg 

odbył się za pierwszej kadencji. Niestety on nie został rozstrzygnięty. Tutaj też są środki 

zewnętrzne pozyskane jeszcze za poprzedniej kadencji w kwocie 4.000.000 złotych z tego 

instrumentu wsparcia z Samorządu Województwa Mazowieckiego. Jak zapewne Państwo 

wiecie, przetarg został ogłoszony w tym zakresie. Czekamy na oferty i też nie ukrywam, że ja 

chciałbym, zobaczymy jak te oferty oczywiście wpłyną, ale też nie ukrywam, że chciałbym, 

aby w przyszłym roku ta inwestycja już faktycznie ruszyła i w 2026 roku, aby dzieci z 

Przedszkola Miejskiego nr 9, jak również z Przedszkola Miejskiego nr 1, mogły w takich 

dobrych warunkach, nowoczesnych, funkcjonować. Jeżeli chodzi o pozostałe wydatki 

inwestycyjne na przyszły rok, to tu jest kwota jeszcze ponad 20.000.000 złotych. Obejmuje 

ona wszystkie te inne inwestycje, które zostały wskazane w głównej mierze w załączniku nr 

11 do uchwały budżetowej. Na  marginesie jeszcze pragnę tutaj wskazać, że to są planowane 

wydatki inwestycyjne nie wszystkie. Chciałbym też tutaj zwrócić Państwu uwagę, że mamy 

złożone, oczywiście czekamy na, już część przeszła ocenę formalną, czekamy na ocenę 
merytoryczną. Złożyliśmy wnioski o dofinansowania na remonty, termomodernizację szkół, 

jak również termomodernizację i remonty w ośrodkach instytucji kultury, jakim jest OCK i 

Ostrołęcki Klub Oczko. Tutaj kwota, o jaką walczymy, to jest kwota około 30.000.000 

złotych. Oczywiście na razie jeszcze rozstrzygnięć nie ma, nie mniej jednak liczymy, że też 
znaczna część tych naszych wniosków, które zostały złożone, przejdzie pozytywną ocenę 
merytoryczną i też po nowym roku będzie szansa też Państwa poinformować o tych 

dodatkowych nowych środkach zewnętrznych, które pozyskaliśmy. Trwają też rozmowy o 

pozyskanie innych środków, czy też prace nad wnioskami, które będziemy składać chociażby 

w ramach Funduszu Szwajcarskiego. Tutaj mamy dość intensywne prace, które trwają, więc 
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też do 15 stycznia mamy czas, żeby ten wniosek złożyć. Wszystko wskazuje na to, że 

wszystkie te pozwolenia i dokumentacje będziemy mieli gotowe do realizacji, więc będziemy 

też ten wniosek składać. Na horyzoncie oczywiście też się szykują nowe środki w ramach 

budżetu Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Ja dość szczegółowo analizowałem, jak 

wyglądają środki przeznaczone na fundusze, instrumenty w przyszłym roku i jest ta tendencja 

wzrostowa, jeżeli chodzi o środki te inwestycyjne na budowę dróg. Ponad 100.000.000 zł 

więcej jest w budżecie Sejmiku, czy też w budżecie Mazowsza na realizację tych inwestycji. 

To też dobry znak, to świadczy o tym, że Sejmik, Marszałek dążą do tego, aby ten rozwój 

dalej się rozwijał, trwał w naszym województwie. Czekamy na rozstrzygnięcie wniosków w 

ramach Rządowego Funduszu Dróg. Tutaj złożyliśmy dwa wnioski, jeden wniosek na drogę 
gminną, czyli ulicę Wiejską, drugi na drogę powiatową, czyli ulicę Kilińskiego wraz z ulicą 
Goworowską, ten odcinek od skrzyżowania z ulicą tutaj Sienkiewicza, Kilińskiego, 

Kopernika do ronda, które znajduje się przy Komendzie Miejskiej Policji, Ronda Pułkownika 

Kuklińskiego. Czekamy na te rozstrzygnięcia, one myślę, że też niebawem albo pod koniec 

roku, bądź też do końca stycznia w głównej mierze będą rozstrzygnięte. Czekamy również, to 

też pewnie Państwo wiecie, na rozstrzygnięcie naboru wniosków w ramach programu Pisa-

Narew, tutaj ponad 11.000.000, wniosek został przez nas złożony i też przełom pierwszego i 

drugiego kwartału przyszłego roku będą wyniki tego naboru. I tak na koniec jeszcze 

troszeczkę chciałbym powiedzieć, jeżeli jeszcze mówimy tutaj o środkach zewnętrznych i 

inwestycjach, to chciałbym Państwu taką informację, co się nam udało zrobić od kwietnia do 

grudnia, czyli przez 8, nawet niecałe 7 miesięcy naszego funkcjonowania. Jeżeli chodzi o 

środki zewnętrzne, które udało nam się pozyskać przez ten dość krótki okres, jest to kwota 

prawie 120.000.000 złotych, 119.924.676,91. Jeżeli Państwo pozwolą, to pokrótce o tych 

kwotach. Przebudowa obiektów sportowych przy I Liceum Ogólnokształcącym w Ostrołęce 

w ramach programu Sportowa Polska edycja 2024, dofinansowanie 912.061,80. Program 

Aktywny Maluch 2022 - 29, utworzenie 60 miejsc opieki w ramach programu Rozwoju 

instytucji opieki nad dziećmi w wieku do lat trzech, dofinansowanie w kwocie 4.245.czterech 

milionów dwustu czterdziestu pięciu tysięcy 560,40. Poprawa efektywności energetycznej 

poprzez modernizację oświetlenia ulicznego, ul. gen. Augusta Emila Fieldorfa Nila, 

dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

kwocie 100.000 złotych. Rozwój infrastruktury transportu miejskiego w Ostrołęce w ramach 

programu Fundusze Europejskie dla Polski Wschodniej 2021 - 27, dofinansowanie w kwocie 

37.825.000 złotych. Bezpieczne Miasto, modernizacja i rozbudowa systemu miejskiego 

monitoringu wizyjnego w Ostrołęce etap II w ramach Rządowego Programu Ograniczenia 

Przestępczości i Aspołecznych Zachowań Razem Bezpiecznie im. Władysława Stasiaka na 

lata 2022 – 2024, dofinansowanie 100.000 złotych. Urząd Marszałkowski Województwa 

Mazowieckiego zabezpieczył nam środki finansowe w kwocie 75.000.000 na realizację 
zadania Budowa południowej obwodnicy miasta Ostrołęki wraz z budową obiektu 

mostowego przez rzekę Narew. Program Aktywna Szkoła, sprzęt sportowy dla szkół, 

dofinansowanie w kwocie 74.929 zł. Projekt Rozwój Kompetencji Kluczowych Uczniów 

Szkoły Podstawowej nr 2 w ramach programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza, kwota 

765781,50. Dotacja podręcznikowa 664.102,21. Rządowy Program Dofinansowania do 

Podręczników Szkoły Ponadpodstawowe 59.730 zł. Narodowy Program Rozwoju 

Czytelnictwa 128.500 zł. Program Aktywna Tablica 49.000 zł. I tak jak powiedziałem na 

początku, razem przez te 7 miesięcy pozyskaliśmy 119.924.676,91. I zbliżając się już powoli 

do końca, też myślę, że bardzo ważny wskaźnik, czyli relacja art. 243 ustawy o finansach 

publicznych, czyli ten indywidualny wskaźnik zadłużenia. I jak Państwo widzicie, dla nas 

kluczowe są dwie linie. Ta linia żółta, czy też pomarańczowa i ta linia szara. Im dalej one są 
od siebie, tym lepiej dla miasta. Mamy możliwość tutaj prowadzenia inwestycji. Gdyby 

doszło do sytuacji, że linia szara zaczęłaby się pokrywać z linią żółtą, wtedy musielibyśmy 



15 

 

wprowadzić dość drastyczny system, czy też program naprawczy, który by się wiązał przede 

wszystkim pewnie z brakiem realizacji jakiejkolwiek inwestycji i dość dużym cięciem 

wydatków bieżących. Jeżeli chodzi jeszcze o dług, jeżeli chodzi o najbliższe lata, jeżeli 

chodzi o nasz dług i zadłużenie, to jak Państwo widzicie, w chwili obecnej relacja zadłużenia 

do dochodów skorygowanych o dotację wynosi 30%. Jeżeli nie będzie konieczności 

kolejnego zadłużania się miasta, to relatywnie w tej perspektywie do 2042 roku to zadłużenie 

zostanie przez nas spłacone. Dziękuję Państwu za uwagę.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: No skoro tutaj pochwaliłem Panią 
Skarbnik za te szczegółowe omówienie projektu, to teraz nie wiem, co o Panu powiedzieć.  
No bardzo, bardzo szczegółowe. Szanowni Państwo, zwyczajem jest zawsze,  

że Przewodniczący zabiera głos ostatni, ale pozwólcie, że w drodze wyjątku dwa słowa tylko 

komentarza. Po pierwsze, niedawno w ostrołęckich mediach ukazała się informacja  

o zakręceniu kurka z pieniędzmi dla Ostrołęki. Panie Prezydencie, dzisiaj z całą 
stanowczością chcę tutaj stwierdzić i pogratulować Panu, że znalazł Pan sposób na odkręcenie 

tego kurka i że pieniądze już do Ostrołęki popłynęły szerokim strumieniem. To po pierwsze. 

Po drugie, to, co dzisiaj Pan podczas swojego wystąpienia zaprezentował, a chcę powiedzieć, 
że wczoraj było posiedzenie Klubu Radnych Nasza Ostrołęki, na którym po raz pierwszy nie 

było Pana Prezydenta, obradowaliśmy sami na temat budżetu. Chciałbym powiedzieć jedno, 

że podczas tego wystąpienia Pan wykazał się według mnie wielką klasą, dlatego gdyż zwrócił 

Pan podczas omówienia tego budżetu wiele inwestycji rozpoczętych poprzez poprzedniego 

Prezydenta Łukasza Kulika. To świadczy o klasie człowieka. Myślę, że jest to bardzo dobry 

budżet. W imieniu Klubu Radnych Nasza Ostrołęka Przewodniczący Klubu Grzegorz Gołaś.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radna Magdalena Jaworowska: Oby tak dalej. Natomiast oczywiście ja oczywiście myślę, 
że tak jak moi koledzy tu z klubu, też dyskutowaliśmy na temat budżetu. Z każdej inwestycji 

jak najbardziej się cieszymy i z rozwoju miasta. I gratulujemy. Będziemy kibicować przy 

realizacji i na pewno wspierać z pewnością, bo wszystkim nam zależy na rozwoju miasta i 

żeby miasto się rozwijało i tak dalej, i tak dalej. Natomiast, co mnie jakby martwi. Martwi 

mnie też dług, który jest. Mam nadzieję, że to troszeczkę Prezydent uspokoił, że będzie tutaj 

malał. Natomiast około 200 milionów, prawda, długu to jest poważne już. Już jakby.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ale nie ma takiego długu 200 milionów, 

Pani Radna.  

Radna Magdalena Jaworowska: 20 milionów, przepraszam. Tak około. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: To deficyt.  

Radna Magdalena Jaworowska: No, no, no. Ale tam 15 jest z kawałkiem. Także 

przepraszam, że tu się pomyliłam. Natomiast oczywiście, jeśli chodzi o pozyskiwanie 

środków, to widać tutaj dobry skład. Pan Wiceprezydent, Pan Stanisław stara się i pozyskuje. 

Już widać. Oczywiście też, jeśli chodzi o pomoc społeczną, też na pewno tutaj Pani 

Wiceprezydent z pewnością widać idzie w dobrym kierunku. Natomiast myślę, że jest, co 

oszczędzać, bo tak jak Prezydent mówił o tej linii, tak, że powinniśmy każdą złotówkę 
analizować i każde decyzje powinny być transparentne, uczciwe i, żeby to mieszkańcy mieli 

jakby przejrzystość. To wszystkim chyba powinno nam też zależeć i tak będzie. Natomiast 

jeszcze tutaj troszeczkę mi niepokoją jakby pozbywanie się niektórych nieruchomości. Na 

przykład chciałam tu dopytać, dwa lokale mieszkalne stanowiące własność miasta położone 

przy ulicy Pileckiego i Witosa. To nie wiem, co to są za mieszkania, jaki metraż. No i tutaj 

jeszcze inne takie prawda na ulicy Kolejowej, Kołobrzeskiej, Partyzantów. No dużo tutaj 

pozbywamy się, Obrońców, nawet tutaj z mojego osiedla, z ulicy Zyndrama, z ulicy 

Chemiczna i Czeczotka. To podejrzewam, że też są te inwestycje związane z obwodnicą. Ale 

to jeszcze chciałam się dopytać. I jeszcze tutaj, żeby już nie zabierać głosu chciałabym też 
powiedzieć kilka zdań, jeśli chodzi o obwodnicę naszą. Bez wątpienia myślę, że tu wszyscy 
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jesteśmy zgodni, że ta inwestycja jest bardzo potrzebna. Natomiast chcę powiedzieć, bo w 

2022 roku, to już taka zapadła chyba decyzja o tej budowie. Natomiast było tu spotkanie z 

mieszkańcami Osiedla, głównie Pomian i nie tylko, bo też byli też mieszkańcy Łęczyńska. 

Niestety zabrakło tutaj takiej konsultacji z mieszkańcami. Nie było jednak tej konsultacji. 

Mieszkańcy też wypowiadali się, że było w planach inaczej, teraz jest inaczej. Także wiele 

jest takich niedomówień i ja rozumiem tych mieszkańców, bo jeśli od początku był projekt 

taki, to powinien być przynajmniej konsultowany z mieszkańcami, a tego zabrakło. Jeszcze 

chcę powiedzieć też, jeśli chodzi o natężenie ruchu, zwiększy się to natężenie ruchu, bo 

wiadomo przy obwodnicy, przy samej budowie chcę powiedzieć na Osiedlu Łęczysk jest 

bardzo wiele domów, które są w bardzo złym stanie, bo są wieloletnie i też mieszkańcy się 
obawiają, że tutaj z uwagi na te natężenie ruchu mogą być uszkodzenia różne. No i właśnie 

chodzi o to wyciszenie tak na ulicy Łęczysk i tutaj chciałabym też, żeby, bo na tym spotkaniu 

Pan Wiceprezydent zapewnił mieszkańców, że będą wybudowane ekrany wyciszające i żeby 

to mieszkańcy usłyszeli, bo i na Pomianie i na Osiedlu Łęczysk, ale również troszeczkę też ta 

obwodnica będzie przy zakładzie opiekuńczym nowo pobudowanym i uważam, że też tam 

powinien być jakiś ekran, bo jak wiemy, tam będą ludzie chorzy, leżący, też powinni mieć 
przede wszystkim spokój. To jest bardzo ważne.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja odniosę się do jednego z pytań Pani, 

bo ja już wcześniej rozmawiałem i z Prezydentem Pawłem Niewiadomskim  

i z Wiceprezydentem Stanisławem Kubłem. Wie Pani doskonale, że to mój i mojej żony dom 

znajduje się w pobliżu budowanego nowego mostu i tej drogi zwanej obwodnicą. Także ja już 
przeprowadziłem takie rozmowy i z Wiceprezydentem, z Prezydentem, z Dyrektorem 

Rogalskim i mieszkańcy i ja, takie zapewnienie otrzymałem o ekranach dźwiękoszczelnych, 

ładnych, porośniętych zielenią. Naprawdę w tym pasie możemy zrealizować bardzo ładny 

teren zielony. Natomiast powiem szczerze, jako osoba chyba najbardziej zainteresowana, 

biłem się zawsze z myślami, ale nigdy przez myśl mi nie przeszło, żeby w jakiś sposób 

blokować, przeszkadzać w tejże inwestycji. Doskonale wszyscy wiemy, jak Ostrołęka jest 

skomunikowana i co się dzieje, jeżeli chodzi o przeprawę na drugą stronę rzeki. Także nieraz 

trzeba wznieść się ponad podziałami, wytłumaczyć mieszkańcom, że nie mieszkamy na wsi,  

bo dotychczas 30 lat żyło nam się jak u Pana Boga za piecem, przepraszam za określenie, z 

tyłu domu furtka, wyjście do lasu. No będzie zapewne troszeczkę gorzej, ale przy 

zapewnieniu i Prezydenta i Wiceprezydentów i Dyrektora Inwestycji mamy takie 

zapewnienie, że wyciszymy sobie trochę. I co jest najważniejsze, Pani Radna, że od Ronda 

przy ZPO będzie ta ulica przechodziła, bo to też musi wybrzmieć, nie wszyscy wiedzą, w 

jeden pas. Będzie spokojnie, nie będzie po dwa pasy. To też jest istotna informacja dla 

mieszkańców przede wszystkim, którzy mieszkają przy ulicy Zyndrama z Maszkowic, a ja 

jestem takim mieszkańcem. Co do mieszkań, które Panią martwi, że zostają sprzedane, 

odpowie Pan Wiceprezydent Kubeł.  

Wiceprezydent Miasta Stanisław Kubeł: Generalnie miasto Ostrołęka dużo więcej kupuje i 

będzie kupowało niż sprzedaje, od tego trzeba zacząć. My wprowadziliśmy rejestr w tej 

chwili nieruchomości należących do miasta i do Skarbu Państwa. I okazuje się, że jest w 

mieście Ostrołęka duża część nieruchomości, o których, no troszkę zapomniano, że one są, a 

więc one jakby nie służą nikomu, jeśli są zapomniane. Nie dają również nic do systemu 

podatkowego w mieście. Nieruchomości dzielą się na te, które są potrzebne do wykonywania 

zadań publicznych i tych absolutnie ani nie sprzedajemy, ani nie zamierzamy w przyszłości 

sprzedawać, a raczej kupować tereny, które będą tym zadaniom służyły. Natomiast z 

nieruchomościami, które nie są wykorzystywane do zadań publicznych, no trzeba coś 
sensownego zrobić. Jeśli lokal mieszkalny jest położony w środku osiedla i tam nie można z 

różnych powodów założyć mieszkań komunalnych, jest to pojedynczy lokal, też nie chcemy 

gdzieś w środku osiedla mieszkaniowego, w środku budynku wielorodzinnego tworzyć takich 
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celów. A więc na te cele komunalne będą przeznaczone inne obiekty, tych mieszkań jest w tej 

chwili 500. Natomiast chcę powiedzieć jeszcze tutaj Pani Radnej, że 15 stycznia będzie 

Dyrektor z BGK-u, który będzie również oprócz zadań związanych właśnie z zieloną 
transformacją, także przekazywał informacje dotyczące możliwości składania wniosków na 

budowę tych bloków komunalnych. I również zapraszamy 15 stycznia, będzie okazja 

porozmawiać, bo również BGK będzie dysponował środkami na właśnie te zadania. A więc 

my nie zmniejszamy ilości mieszkań komunalnych, tylko będziemy je po prostu zwiększać.  
Radny Henryk Gut: Z przyjemnością słuchało się, chociaż wywód był długi Pana 

Prezydenta, taka nowość i tutaj gratulacje za to, że można było przedstawić w takiej formie 

budżet. Jednocześnie należy podkreślić, że uszanował Pan w praktyce poprzednika, który 

również podejmował pewne działania i widać też w tym działaniu, że jest pewna kontynuacja 

i ciągłość i to tutaj gratuluję Panu w cywilizacji łacińskiej, bo właśnie w tej łacińskiej 

cywilizacji mamy podmiotowość. I teraz chciałbym zwrócić uwagę przede wszystkim na 

podejście Pana i współpracowników przy rozwiązaniu problemu, jaki pojawiał się wśród 

mieszkańców tej obwodnicy. I rzeczywiście pojawiła się tu jakby w czasie tego spotkania 

sprawa tych osłon, tego zabezpieczenia i to jest właśnie podejście, że jesteśmy otwarci, czyli 

Państwo jesteście otwarci na rozwiązywanie problemów dla mieszkańców i dobrze, że w 

takiej formie ta sprawa się zakończyła. Chciałbym zadać pytanie odnośnie zabytków. Czy 

widzi Pan Prezydent wspomaganie tych zabytków w Ostrołęce, bo wiem, że tutaj trwają prace 

remontowe zarówno Kościoła Farnego w Ostrołęce, jak i Klasztoru zaawansowane. Czy po 

prostu są jeszcze inne zabytki? Czy w ramach budżetu jakaś pomoc byłaby tutaj widoczna i 

jest możliwa? No i oczywiście chcę zapytać o oświatę, jaki wzrost, mniej więcej, w jakiej 

dynamice widzieliby Państwo w tej oświacie, że tak powiem, zarówno na pracę nauczycieli, 

jak i ewentualnie poprawę, jakości infrastrukturalnej? Ona jest już widoczna w tych planach  

na przyszły rok, ale rzeczywiście, czy jest to zasadne i ten wzrost winien nastąpić?  

Wiceprezydent Miasta Elżbieta Mierzejewska-Nicewicz: Szanowni Państwo, jeżeli chodzi 

o oświatę, to tak jak Państwo tutaj widzieliście w strukturze wydatków miasta, to jest prawie 

40%. To jest bardzo, bardzo dużo. Natomiast ja pokusiłam się o takie porównanie planu 

poprzedniego roku. Subwencja oświatowa na początku 2024 roku wynosiła 158 431 263 

złotych. Plan na 2024 rok wynosił 215 443 404 złote. Jak sami Państwo tutaj widzieliście, czy 

macie materiały, z tych materiałów wynika, że ten plan finansowy na 2025 rok to jest ponad 

260 000 000 złotych. Jest to duży, duży wzrost, natomiast budżet oświaty jest takim 

subtelnym budżetem. Tutaj trzeba bardzo precyzyjnie określać wydatki i my te wydatki 

będziemy monitorować, ale też będziemy starali się w trakcie roku pozyskiwać dodatkowe 

środki finansowe właśnie na rozwój oświaty. Mówimy tu o różnego rodzaju projektach, 

programach, które mają na celu poprawę bazy szkół, infrastruktury, ale też i różnego rodzaju 

programy edukacyjne. Na pewno tutaj Prezydent nie zapomni o nauczycielach, o 

pracownikach administracyjnych oświaty. Będziemy się starali spinać tak ten budżet, żeby 

oświata była tutaj pewnym oczkiem w głowie miasta Ostrołęki.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Wszyscy wiemy, że oświata  

to inwestycja, nie trzeba tego powtarzać.  
Wiceprezydent Miasta Stanisław Kubeł: 17 grudnia byliśmy z Panem Prezydentem u Pani 

Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego, Pani Bożeny Żelazowskiej. Ona miała 

przyjechać w grudniu właśnie też na dyskusję w tych sprawach, ale przełożyła to na styczeń. 
Natomiast w czasie wizyty styczniowej poruszane będą 3 rzeczy. Jedna to jest siedziba na 

Kościuszki konserwatora zabytków, bo tam mamy obiekt, który chcemy przeznaczyć na ten 

cel, ona też chce go zobaczyć. Druga rzecz to jest Kościół nad Narwią, ten najstarszy zabytek 

Farny, a więc kwestia również dofinansowania. I trzecia Szpitalna 2, a więc trzeba 

przygotować tylko wnioski dla Pani Minister, bo akurat to jest jej oczko w głowie. W związku 
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z tym będziemy dyskutować o tych trzech sprawach w trakcie wizyty Pani Minister w 

Ostrołęce.  

Radny Grzegorz Gołaś: Wzorem Pana Przewodniczącego postanowiłem zabrać głos ostatni. 

Szanowni Państwo, będę wypowiadał się w imieniu swoim, jak również Klubu Radnych 

Nasza Ostrołęka na temat budżetu na 2025 rok. Proszę Państwa, budżet, czy jest lepszy, 

ocenimy to dopiero po roku, dlatego że nie można oceniać budżetu, który się planuje, tylko 

jak zostanie już zrealizowany. I co zostało zrealizowane, co się udało osiągnąć, co nie, a jeśli 
nie, to, dlaczego się nie udało. Proszę Państwa, na pewno jest budżetem innym. Innym, 

dlatego, że są inne warunki makroekonomiczne, warunki zewnętrzne. Proszę Państwa, ja 

mogę oceniać budżety z ostatnich 5 lat i to były na pewno inne budżety. Z uwagi na fakt, że 

mieliśmy Covid, wojna na Ukrainie, która spowodowała, że te wpływy oraz różne perturbacje 

sprawiły, że wydatki były kierowane w inny sposób, bardziej w kierunku oszczędności i 

utrzymania płac, utrzymania miejsc pracy niż inwestycji. I to trzeba powiedzieć jasno. Dzisiaj 

troszeczkę się zmieniło, możemy pozyskiwać środki zewnętrzne, a dobry gospodarz to na 

początku pozyskuje i poszukuje środków, a to później realizuje i wydaje zgodnie z 

potrzebami i z celami. Pan Prezydent, służby Pana Prezydenta, Państwo Prezydenci poszli w 

kierunku pozyskania tych środków, bardzo dobrze, to jest 8 miesięcy i 119 milionów. Myślę i 
widzę to, jakie są plany, a jakie realizacje, że tych środków będzie znacznie więcej i 

osiągniemy przychody w wysokości nie 637 milionów, tylko około 700 milionów. Tak tutaj 

Panowie Prezydenci przytakują, to myślę, że w dobrym kierunku mówię. Proszę Państwa, 

budżet jest prorozwojowy. Najważniejsze, że pozyskujemy dotacje zewnętrzne. Pan 

Prezydent i jego służby pozyskują te dotacje. Dlaczego? Nie obciąża to wprost budżetu 

mieszkańców Ostrołęki. Bo wiadomo, jeżeli miasto nie pozyska środków zewnętrznych, to 

musi to sfinansować ze środków własnych. A w jaki sposób możemy to pozyskać? Podnosząc 

podatki, podnosząc opłaty, zaciągając pożyczki, czyli obligacje, które niestety będziemy 

musieli spłacić, co podnosi właśnie koszt funkcjonowania miasta lub proszę Państwa, ciąć 
wydatki. Tu nie ma cięcia wydatków w budżecie, wręcz wzrost wydatków bezpośrednio na 

utrzymanie miejsc pracy, choćby podniesienie najniższego wynagrodzenia spowoduje 

podniesienie płac pracownikom, co widać wprost w budżecie. Zaplanowany jest wzrost 

wynagrodzeń. Kolejna rzecz, proszę Państwa, poszukiwanie środków na inwestycje 

nieoprocentowanych Bardzo dobry kierunek, proszę Państwa. Obligacje nas kosztują. 
Oprocentowanie nominalne jest koło 8%. Tu będzie bezpłatny kredyt. Lepiej finansować 
bezpłatnym kredytem niż z obligacją, którą musimy się finansować. Kolejna rzecz to ile ma 

się długu, to jest kwestia, czy na niego stać, czy nie. Obecny dług  

to jest 30% dochodów. Czym więcej będziemy mieli dochodów zewnętrznych, tym 

procentowo będziemy mieli mniejszy dług. I to o to właśnie chodzi. To jest bardzo dobry 

kierunek. Jeśli chodzi zaś proszę Państwa o sprzedaż mieszkań, to jest nie mieszkań dla kogoś 
na zewnątrz. Proszę Państwa, w tych mieszkaniach mieszkali ludzie od lat 80, od lat 90, to 

mieszkania tak zwane kiedyś OTBS-owskie, komunalne, pracownicze, które zostały 

przekazane pod OTBS, administrowania choćby celulozy. Ci ludzie mieszkają tam od lat. 

Postanowili je wykupić. To dobrze, że im dajemy je wykupić, bo jednak przez tyle lat płacili 

tam czynsz, robili za nie opłaty, obsługiwali, ponosili koszty. W związku z powyższym nie 

wolno proszę Państwa ludzi w wieku 60, czy tam 70 lat, czy 50, choćby wykupują osoby 

starsze, żeby przekazać to dzieciom. Im tego odbierać nie powinno się. Dajcie im to zrobić, 
jak najbardziej dobry kierunek. Proszę Państwa, oświata i remonty. Wiadomo, że w jednym 

budżecie nie da się naprawić i zrobić elewacji, fotowoltaiki i innych rzeczy we wszystkich 

szkołach na raz. Musimy po kierunek, kiedy Pan Prezydent przejął taki kierunek, prowadzić 
wieloletni. Najważniejszy jest plan, że w tym roku, jeżeli zainwestujemy w remonty 30 

milionów i zrobimy to przez 5 lat, to po pięciu latach się okaże, że zainwestowane w remonty 

było 170 milionów. Infrastruktura się poprawi. Także uważam i Klub Radnych Nasza 
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Ostrołęka popiera w pełni ten budżet, kierunek Państwa Prezydentów, Pana Prezydenta jest 

dobry, bo planowane są wydatki w budżecie długoplanowo, jak również przychody tego 

budżetu. Chciałbym powiedzieć w imieniu Klubu Radnych Nasza Ostrołęka, że poprzemy ten 

budżet w całości. 

Radny Ryszard Żukowski: Miło słuchało się właśnie tych różnych wypowiedzi. 

Szczególnie w sposób taki dla mojego serca i ucha zabrzmiał piękny Pani Prezydent to, że 

oświata będzie oczkiem, to bardzo mnie pocieszyło. I chciałem jeszcze powiedzieć, że tutaj 

kolega też wiele powiedział dobrego. Ja też chciałbym powiedzieć, że będę popierał ten 

budżet i będę głosował za z tego względu, że widać tutaj taką szeroką współpracę, no i taki 

ten tercet dosyć dobrze się zgrał. Także gratuluję i no będziemy monitorować. Po to chyba 

jesteśmy. Natomiast ja mam kilka pytań i chciałbym, żeby to troszeczkę poszerzyć, bo tak 

mnie tutaj właśnie ciekawi trochę odnośnie tego parku miejskiego, to są spore pieniądze na 

ten rok przyszły wyznaczone. I chciałbym usłyszeć kilka słów poszerzenia jakby tego, 

prawda, co tam będą za działania, bo chciałem powiedzieć, że tam czasami przechodzę, ale 

staram się unikać tego wchodzenia, bo tam tyle ptactwa jest. I właściwie jest to zabrudzone i 

zawsze się obawiam, czy tam nie zostanę upiększony jakby, prawda, w cudzysłowie 

oczywiście. To jak tutaj te sprawy. Następna sprawa dotycząca przebudowy ulicy Króla Jana 

Sobieskiego, co tutaj tak szerzej może. I jeszcze taka sprawa dotycząca Miejskiej Biblioteki, 

to Pan Prezydent Kubeł wspomniał, że tam będzie Pani Wiceminister? Dwa miliony tutaj 

właśnie przeznaczone są i chciałbym tutaj poszerzenia. I jeszcze dwie sprawy. Taka jest 

sytuacja i nie wiem, czy ona została już rozwiązana, bo tam nie byłem ostatnio. Ulica 

Jodłowa, Wiązowa i Sosnowa i tam była, nie pamiętam jak ta ulica się nazywa, ale tam 

pozostał taki odcinek niepołączony z Olszewo - Borkami i ich własnością jakby. Chyba tam 

zostało około 200 metrów niedokończonej swego czasu tego asfaltu. Czy  

to zostało już dokończone i jak to wygląda, bo kiedyś mnie mieszkańcy alarmowali, ja potem 

zapomniałem o tym. I jeszcze teraz ta obwodnica. Byłem na spotkaniu właśnie tutaj 

mieszkańców. Chciałem powiedzieć, że to dosyć było spokojne takie spotkanie, prawda, 

konstruktywne i były właśnie tutaj różne głosy, szczególnie mężczyzn młodych, którzy, 

prawda, o różne rzeczy pytali, dopytywali, prawda. I tak jak może czasami nawet 

bombardowali w sposób konstruktywny i kulturalny. I wydaje mi się, że to tu ładnie się 
zakończyło i jakby pewne te rzeczy, które zostały zasygnalizowane, zostały jednak one jakby 

tu zapewnione ze strony Prezydenta. Natomiast mnie interesuje taka sytuacja, która wcześniej 

właściwie do mnie dotarła i ja bym chciał tutaj wyjaśnienia, bo nie było okazji nigdy do tego. 

Tam przy ulicy, nie wiem, jaka to ulica jest, ale Osiedle Łęczysk, taki budynek czerwony i 

tam pamiętam mojego teścia kolega miał przez długie lata dzierżawę tego terenu i on tam 

uprawiał różne rzeczy, dbał o to, no i on zmarł. Zmarł i dostała żona i córki. I jedna z córek 

bardzo zabiegała o to, żeby jednak była możliwość kontynuowania, tak jak tutaj kolega 

Grzegorz powiedział, że jeżeli mieszkańcy zabiegają, utrzymują i tak dalej, to trzeba im 

pomóc, prawda i tak dalej. Ja nie wiem, jak to się zakończyło, bo dotarło do mnie właśnie, że 

ona miała problemy z tym. Czy ona uzyskała i jaką część.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Panie Ryszardzie, to nie jest tematem 

budżetu. Ja rozumiem, ja Panu odpowiem na to pytanie.  

Radny Ryszard Żukowski: Ja chciałbym po prostu, bo nigdy nie było, nie mamy spraw 

różnych, a ta sprawa kiedyś tam była.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ale są komisje, no wybaczmy Pan,  

no ja muszę reagować. Rozmawiajmy o projekcie budżetu.  

Radny Ryszard Żukowski: Panie Przewodniczący, różnie to bywa z Pana reagowaniem  

i czasami mówią niektórzy po 40 minut i nie odnosi się Pan do merytorycznej sprawy, a tutaj. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Jeżeli ktoś mówi na temat, no to proszę 
bardzo.  
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Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o Park Miejski,  

to jest realizowany pierwszy etap dopiero tej dużej inwestycji, bo ona nie ogranicza się  
do budowy skate parku i pumptracku, ale jest jeszcze kilka innych etapów, które będą 
realizowane. Na pewno jest przebudowa alejek i ścieżek w Parku Miejskim i też tutaj  

po wspólnych rozmowach z Wiceprezydentami, jak również z Dyrektorem Rogalskim 

uznaliśmy, że jednak chcemy od betonować ten park i zamiast kostki ponownie, że był ten 

materiał taki chłonny, jaki znajduje się przy lasku na ulicy Warszawskiej, bo też i łatwiejszy 

jest w utrzymaniu, w czystości, tym kierunku odbetonowywania poszczególnych elementów 

infrastruktury miejskiej. Ponadto tam jest też przewidziana rewitalizacja tak zwanego 

„kaczego dołka”, też tam oczko wodne i zagospodarowanie tego terenu. Również jest taki 

planowany park do zabaw wodnych dla mniejszych mieszkańców naszego miasta, więc ta 

inwestycja jest dość szeroka i ona nie obejmuje w swoim zakresie tylko tej inwestycji, którą 
Państwo teraz możecie naocznie widzieć, więc to jest szerszy projekt, on będzie realizowany 

jeszcze w przyszłym roku, więc myślę, że też ten park w nowej odsłonie będzie takim 

pozytywnym zaskoczeniem. Jeżeli chodzi o ulicę Króla Jana Sobieskiego, planujemy 

kapitalny remont tej drogi z uwagi na fakt, że w 2026 roku zamierzamy złożyć wniosek do 

Rządowego Funduszu Dróg o remont ulicy Sienkiewicza. Kluczowa droga z punktu widzenia 

chociażby też budowy obwodnicy, bo musicie Państwo wiedzieć, że ulica Sienkiewicza stanie 

się też jedną z takich głównych arterii w tej części miasta i ona będzie przejmowała też część 
tego ruchu z Olszewo - Borek i z tamtej strony części miasta, więc też wymaga tutaj podejścia 

takiego dość kompleksowego i w pierwszej kolejności chcemy tutaj ten odcinek ulicy 

Sobieskiego w przyszłym roku zaprojektować i wybudować, żeby mieć już tak jakby tą 
możliwość realizacji później już tej głównej inwestycji ulicy Sienkiewicza, więc generalny 

remont w przyszłym roku jest planowany i ta pewnie miejscami przebudowa. Jeżeli chodzi o 

ulicę Jodłową, Wiązową i Sosnową, tam czekaliśmy na uzgodnienia, to już też jest to 

finalizowane. Na początku przyszłego roku chciałbym ogłosić przetarg i żeby ta inwestycja 

również w przyszłym roku została zrealizowana. Jeżeli chodzi o ten fragment, o którym Pan 

powiedział, to jest po drugiej stronie ulicy, ulica Wierzbowa. Na chwilę obecną ona nie jest 

przewidziana w budżecie, niemniej jednak w sytuacji, gdy już zakończy się budowa tych dróg 

trzech, o których Państwu wcześniej wspomniałem, myślę, że znajdą się fundusze, aby w 

budżecie na 2026 rok zaplanować też realizację tego krótkiego odcinka. Jeżeli chodzi o ten 

budynek przepompowni, tak, tu mi dobrze podpowiada Pan Przewodniczący, były takie 

rozmowy. Prowadziliśmy z tą Panią te rozmowy i też z uwagi na pewne ograniczenia, które 

wynikają z Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego, na pewne rzeczy nie 

mogliśmy sobie tutaj no pozwolić. Natomiast zaproponowaliśmy jej taką możliwość realizacji 

tych planów, która byłaby zgodna z założeniami tutaj i chyba to jest realizowane, ale na 100% 

nie jestem pewien. Mogę to Panu Radnemu sprawdzić i w późniejszym terminie odpowiedzi 

udzielić. Natomiast, co do remontu biblioteki, tutaj troszeczkę zastanawiamy się nad 

realizacją tej inwestycji z uwagi na fakt, że koszty realizacji tej inwestycji przekroczyły nasze 

oczekiwania. Ponad 7 milionów złotych realizacja, pozyskane środki 2 miliony, więc to jest 

duża kwota. Więc na chwilę obecną jeszcze się zastanawiamy nad formułą, myślimy o 

ewentualnej możliwości pozyskania dodatkowych środków, bo też wiemy, że w przyszłym 

roku jeszcze takie programy będą. Więc na chwilę obecną tyle mogę Panu Radnemu w tym 

temacie powiedzieć.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja jeszcze dopowiem, Panie Radny,  

że dziękuję przede wszystkim, bo również pisałem interpelacje na temat ulicy Sobieskiego. 

Ten remont spowoduje to, że woda, która stoi na ulicy Łęczysk na odcinku od ulicy 

Mazowieckiej do ulicy Sobieskiego z Łęczysk przebuduje się tam kanalizację deszczową, bo 

w tej chwili jest tam problem i mieszkańcy również narzekają, ci mieszkańcy domów 
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jednorodzinnych przy ulicy Łęczysk. Także Panie Prezydencie dziękuję, że akurat to zadanie 

umieścił Pan w budżecie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek: W imieniu Klubu, ale zostawię 
trochę rezerwy, bo może ktoś z Radnych Klubu będzie chciał zabrać głos, więc nie będę 
bardzo długo zabierał głosu. Panie Prezydencie, przedstawiając Pan tutaj projekt budżetu na 

przyszły rok, powiedział Pan, co w tym budżecie jest, co może być i też trochę o przyszłości. 

Nie ukrywam, że spodziewałem się takiej informacji dotyczącej, że może w ramach takiej 

sytuacji wojennej powiedzmy za naszą granicą, że Pan uwzględniał jakby, że ta inwestycja 

może być potraktowana, jako strategicznie wojskową, że może z MON-u byśmy jakieś środki 

pozyskali, ale ja się na tym nie znam, ale myślę, że Państwo widzicie, jakby też myśleli na 

tym, w związku z tym, że te środki, które ostatnio Radni Województwa Mazowieckiego 

przegłosowali, te 75 milionów, dla mnie to jest taka ważna informacja, że to jest 

potraktowane, jako wkład własny miasta. Więc jest to taka pozycja wyjściowa, prawda, że my 

jakbyśmy swoje zrobili, można powiedzieć, że to są nasze pieniądze, bo skoro nasz wkład, tak 

to może to wyglądać, jako wkład własny, więc możemy zabiegać o środki jakby z zewnątrz. 

Tutaj wyjaśnił Pan, że tutaj staracie się Państwo jakby w ramach KPO z Banku Gospodarstwa 

Krajowego pozyskać dodatkowe środki w ramach tej pożyczki. Bardzo to jest dobre, gdyby 

się to udało, to jest wszystko ok., Ale przechodzę tu już konkretnie, ja się skoncentruję na tym 

budżecie też tak nie za długo. No dobra informacja dla mieszkańców jest taka, że jest pewna 

kontynuacja, pewna taka już można powiedzieć tradycja, że nie podnosimy podatku od 

nieruchomości dla mieszkańców. Niech się mieszkańcy cieszą, że tu nie obciążamy i 

wspomniał zresztą Pan Przewodniczący Grzegorz Gołaś. Też bezpłatna komunikacja, trzeba 

to podkreślać, że to jest ogromny wysiłek dla miasta. Ale też skoncentrował się Pan jakby tak 

ogólnie, że ten budżet jest duży i bardzo dobrze, to jest prawda, że on jest duży. Powiedział 

Pan, z czego mniej więcej to wynika, ale tak troszkę jakby ogólnie, nie obrazi Pan się jak ja 

tak trochę skonkretyzuję, że ta ustawa o dochodach samorządów, ona ma przełomowe 

znaczenie. I nie wstydźmy się i nie bójmy się powiedzieć, że to jest zasługa tego rządu, nie 

krytykując poprzedniego, no, chociaż ten Polski Ład, on nam nie pomaga, a przeszkadzał, bo 

przecież on nam jakby odbiera trochę tych dochodów własnych w postaci dochodów z 

podatku PIT. Ale to nie chodzi mi, żeby krytykować. No Pan precyzyjnie przedstawił, że 

rosną dochody bieżące, ja tam sobie wyliczyłem, że to 41 milionów,  

że ta nadwyżka operacyjna też jest dosyć wysoka, ale też m.in. ona wynika i to jest takie 

pokłosie tych nowych rozwiązań ustawowych, że te samorządy, zresztą Pan Wiceprezydent 

lepiej na ten temat się mógłby wypowiedzieć, myślę, że też pewnie się odniesie do tych 

kwestii. Więc tak naprawdę, wszystkie te założenia tego budżetu, co są oparte na jakby 

założeniach Ministerstwa Finansów na takich markach ekonomicznych, trzeba powiedzieć, że 

tutaj w zasadzie u nas w urzędzie się nic nie zmieniło, ci sami pracownicy, którzy Państwo 

pracujecie, ale tak jakby na przyszłość, bo nie da się tak od razu na bieżąco to wszystko 

wrzucić do tego budżetu. Bardzo się cieszę, że tutaj Pan wspomniał trochę o byłym 

Prezydencie i tutaj Pan Przewodniczący Grzegorz Gołaś, ale gdybyśmy się skoncentrowali 

konkretnie na tym budżecie, to tak naprawdę 2/3 tych dochodów majątkowych pozyskanych z 

zewnątrz to jest jakby zasługa poprzedniego prezydenta. Gdybyśmy wzięli obwodnicę, to 

przyszły rok 31 milionów ze środków, które pozyskał Pan Łukasz Kulik, tak. Jeśli weźmiemy 

Zakład Opiekuńczo - Pielęgnacyjny 22,5 miliona, no to Łukasz Kulik, tak. Wspomniał Pan  

o rewitalizacji parku, bardzo ładnie tam te 7800, tak, no Łukasz Kulik. Przedszkole 4 miliony, 

Łukasz Kulik. Ulica 5Pułku, Łukasz Kulik. No nie chcę tam wymieniać tak tego, ale 

generalnie bardzo dobrze, że jest ta kontynuacja, ja się bardzo cieszę i mam nadzieję, że ta 

współpraca będzie się układała. Chcę też powiedzieć, że my, jako Klub Radnych też tam 

wnioskowaliśmy do Pana Prezydenta, żeby uwzględnić część naszych propozycji. No wiem, 

że tu nie da się wszystkiego, część tam została uwzględniona, mam nadzieję, że te pozostałe 
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będą uwzględniane. No takim słabszym punktem, polityka mieszkaniowa, nie. No wiem, że 

mamy zmianę uchwały, znaczy uchwała o zmianie planu zagospodarowania przestrzennego, 

gdzie możemy tam powiedzmy kontynuować te budynki mieszkaniowe, że będzie to w 

przyszłości. Ja w poprzedniej kadencji pozwoliłem sobie też takie sformułowanie, że marzy 

mi się, żeby na budynkach użyteczności publicznej, na szkołach, przedszkolach pojawiały się 
instalacje fotowoltaiczne. Myślę, że Pan Wiceprezydent też jest tego zdania, że jeśli można, to 

dobrze byłoby takimi sprawami się, no wszystkiego się nie da. Więc tak, budżet jest ambitny.  

To, co powiedział Przewodniczący Grzegorz Gołaś, zobaczymy jak będzie na koniec, bo 

nawet weźmy sam fakt obwodnicy, zaplanowane wydatki 71 milionów, no to tak ambitne. 

Ale jeszcze nie mamy ogłoszonego przetargu. Mam nadzieję, że to jak Pan Prezydent 

powiedział, na przełomie pierwszego, drugiego kwartału może ruszymy. Wiem, że jesteście 

ambitni, będziecie chcieli jeszcze pozyskać tych środków, będziemy kibicować. Myślę, że 

Klub Radnych, bo tego nie dyskutowaliśmy do końca, będzie głosował za tym budżetem. Ja 

będę głosował za tym budżetem.  

Radny Adam Kurpiewski: W imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej chciałbym  

na początku pogratulować bardzo serdecznie Panu Prezydentowi i tego budżetu,  

i tej prezentacji, i wystąpienia, i przede wszystkim tych wieści z ostatnich dni, czyli 

pozyskania 75 milionów dotacji z Urzędu Marszałkowskiego. Szanowni Państwo, to nawet ta 

kwota 75 milionów dodatkowo przeznaczona przez Mazowsze na budowę tej naszej 

obwodnicy i mostu, to dla Mazowsza była bardzo wysoka kwota. Oni tam wszyscy Radni o 

tym wspominają w swoich wystąpieniach po tej sesji budżetowej. Także to niespotykany 

sukces Ostrołęki. Powiem więcej, nawet Klub Radnych PiSu, który z reguły w Województwie 

Mazowieckim jest w opozycji i głosuje przeciw, tutaj był za, lobbował, więc za tym i nawet 

się tym chwalił. I powiem Państwu tu przy okazji, taki apel do mieszkańców Ostrołęki, jak 

ważna jest ta reprezentacja mieszkańców Ostrołęki w takich instytucjach, jak Sejmik 

Województwa Mazowieckiego. Tu były Prezydent, o którym tutaj dzisiaj akurat 

wspomnieliśmy, długoletni przecież Prezydent Miasta Ostrołęki, Janusz Kotowski, który też 
pozyskiwał swego czasu. Przypomnę sobie pierwszy rok kadencji Łukasza Kulika, to też było 

tych inwestycji multum. Pamiętam wtedy naprawdę, my mieliśmy wręcz problem, żeby je 

dokończyć. Pierwsze lata to była tylko i wyłącznie kontynuacja tego budżetu, taki był 

inwestycyjnie rozbuchany. Więc też tu zasługi poprzedniego Prezydenta sprzed dwóch 

kadencji trzeba zauważyć. No i teraz to, że głosował za pozyskaniem tych pieniędzy dla 

Ostrołęki i ta najważniejsza inwestycja na tą kadencję tak naprawdę, chociaż ja widząc tutaj 

zaangażowanie Pana Prezydenta i jego ekipy, bo to naprawdę świetnie dobrany zespół i tego 

gratuluję, zresztą spodziewałem się tego już chyba, jako pierwszy i to zapowiadałem, że tak 

będzie. I nie wiem, tu Pan Starosta pewnie nie chciał, żeby to tak się skończyło u niego w 

starostwie, ale tutaj my jesteśmy wdzięczni za tą sytuację i znów będę dziękował PiSowi, że 

tak wyszło. Także Szanowni Państwo, budżet jest ambitny, budżet jest, słuchajcie Państwo, 

gigantyczny, to jest wydatki rzędu 660 milionów złotych, to jest po prostu niespotykane, to 

skala wydatków, ja myślę, że jeszcze nie wiem, czy w tej kadencji dojdziemy do miliarda 

złotych, to jest jakiś po prostu niespotykany rozwój Ostrołęki i jej dochodów. Następna rzecz, 

119 milionów pozyskanych dotacji w ciągu roku, to jest też niespotykanie wysoka kwota i 

myślę, że tu dzięki tej dobrej współpracy, bo tak samo jak Pan Prezydent świetnie 

współpracuje z Radnymi, przecież my tu nie słyszymy żadnych konfliktów, tu nie ma takich 

wyraźnych głosów przeciw, Prezydent się naprawdę potrafi ze wszystkimi porozumieć i 

dogadać. I to samo widzę jest w innych instytucjach i z innymi urzędami i z nowym Rządem 

myślę, że współpraca się bardzo dobrze układa i z Zarządem Województwa Mazowieckiego 

współpraca się układa. My, jako Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej jesteśmy też 
zadowoleni z tego, że praktycznie program, z którym szliśmy do wyborów do Rady Miasta i 

na Prezydenta z naszym kandydatem, jest praktycznie realizowany, bo jest spójny z tym, co 
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Pan Prezydent proponuje. Dlatego nie możemy nawet być przeciwni realizacji tych 

pomysłów, bo te pomysły były także w części naszym udziałem. Są najważniejsze inwestycje, 

czyli obwodnica z mostem. Jest to, na co czekałem 18 lat już osobiście zabiegając, lobbując, 

wpisując za każdym razem do budżetu miasta przebudowę stadionu i tą budowę nieszczęsnej 

tartanowej bieżni na stadionie. Mam nadzieję, że to się zrealizuje już w tym 2025 roku i to 

będzie naprawdę wiekopomna chwila. Panie Prezydencie, choć inwestycja wcale nie 

największa, ale naprawdę bardzo, bardzo znacząca i ważna dla mieszkańców i dla środowisk 

sportowych. I to jest dla mnie naprawdę istotne, żebyśmy to zrealizowali i dowieźli do 

przyszłego roku. No i oczywiście budowa przedszkola nowego, budowa żłobka. Te wszystkie 

inwestycje infrastrukturalne, które naprawdę widać, że się rozwijają i że zostaną zrealizowane 

w tym roku. Także reasumując, Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej zagłosuje za budżetem 

Miasta Ostrołęki na 2025 rok.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Tutaj padają jakieś sugestie z prawej 

strony, że nie na temat. No myślę, że Panie Radny, na temat właśnie budżetu, ale już skoro 

Radny Kurpiewski chwali PiS, to ja nie będę przerywał. Czy ktoś z Państwa Radnych,  

w kolejności zgłoszeń, czy ktoś chciałby zabrać głos? No to taka na temat było, no jak chwali 

organizację pewną, no to, czemu mam przerywać?  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek: Paradoksem jest, że PiS gani 

radna Magdalena Jaworowska, no, bo kto zadłużył Miasto Ostrołęka? Wszyscy wiemy.  

Radny Mariusz Łuba: Ja bym chciał dopytać o inwestycje, które wypadły z budżetu, a są to 

inwestycje dotyczące budżetu obywatelskiego, chociażby tutaj Osiedle Centrum Sercem 

Ostrołęki czy Fontanna na Osiedlu Stacja. Czy te inwestycje zostaną wpisane i zrealizowane  

w przyszłym roku?  

Dyrektor WID Marcin Rogalski: W przyszłorocznym budżecie nie ma ujętych zadań  

z budżetu miasta, które nie miały szans zrealizowania, ponieważ no tak jakby nie ma 

możliwości ujęcia ich wprost. Odnośnie zadań, o których mówił Pan Radny, mamy 

opracowane dokumentacje projektowe na oba te zadania - i na Osiedle Centrum i na Fontannę 
na Osiedlu Stacja. Jeżeli tylko będzie możliwość zaoszczędzenia gdzieś jakichś środków, to 

myślę, że będziemy je realizować, ponieważ były to wnioski mieszkańców, więc myślę, że 

tutaj i Państwo Radni i Prezydenci będą zabiegać o to, żeby jednak to doszło do skutku. Tym 

bardziej, że prace zostały rozpoczęte nad realizacją tych zadań.  
Radny Bartosz Śnieciński: Tak zerknąłem przed chwilą właśnie na Facebooka i patrzę,  
że miasto Łomża przyjęło swój budżet i nie wiem, czy to pierwszy raz w historii, ale 

przeglądając ostatnie kilka lat, nasze wydatki różniły się około 100 milionów złotych, a w 

tym roku pierwszy raz w przyszłym roku przeganiamy Łomżę o 2 miliony złotych w 

wydatkach, tak, więc taka dodatkowa informacja.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie rozpatrzenie 

projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2025 -2042 z autopoprawką 
Głosowanie 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie rozpatrzenie 

projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2025 

rok wraz z autopoprawką 
Głosowanie 

Za – 20 

Przeciw – 0 
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Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Szanowni Państwo, nie będę też przedłużał z 

uwagi na inne obowiązki, które nas czekają. Ja chciałbym Państwu serdecznie podziękować 
za ten kredyt zaufania i danie tego zielonego światła dla nas, dla Wiceprezydentów, dla 

Dyrektorów Wydziałów, pracowników Urzędu Miasta i jednostek podległych, że możemy ten 

ambitny budżet realizować. Będziemy się starali też na bieżąco Państwa informować o tych 

nowych, dobrych informacjach, które myślę, że będą w perspektywie I kwartału przyszłego 

roku do nas dobiegały. Jeszcze raz serdecznie Państwu dziękuję. Jest to dla nas duży kredyt, 

ale też tak jak powiedziałem, takie zielone światło i dobry impuls do tego, abyśmy mogli 

budować lepszą przyszłość naszego miasta, jego dalszego rozwoju. I myślę, że każdemu z nas 

niezależnie od tego, czy siedzimy tu, jako Prezydenci, czy siedzimy, jako Radni, zależy na 

rozwoju naszego miasta, aby mieszkańcom ten ich komfort życia ulegał poprawie. I taki cel 

sobie stawiamy wszyscy tutaj pracujący w naszym samorządzie.  

 

11a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia 

procedury przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych o naruszeniach prawa oraz 

podejmowania działań następczych przez Radę Miasta Ostrołęki.  
Sekretarz Miasta Aneta Gutowska-Grucelska: Ustawodawca nam wprowadził ustawę  
o ochronie sygnalistów, której przepis art. 33 stanowi, że organ publiczny ustala procedurę 
przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych oraz podejmowania działań następczych, która określa 

w sposób w szczególności tryb postępowania z informacjami o naruszeniach prawa 

zgłoszonych anonimowo, zwanej dalej procedurą zgłoszeń zewnętrznych. W związku  

z powyższym, że Państwo, jako Rada jesteście organem, także te przepisy muszą Państwo 

również podjąć w stosunku do zgłoszeń, które będą jakby wpływały. Przedmiotowy projekt 

uchwały będzie obowiązywał od 25 grudnia tego roku i osobą wyznaczoną do przyjmowania 

zgłoszeń jest ta sama osoba, która obsługuje zgłoszenia sygnalistów w Urzędzie Miasta 

Ostrołęki. Mając na uwadze, że nie będzie już sesji do tego dnia, do świąt, w związku z tym 

zachodzi potrzeba tego pilnego podjęcia uchwały.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusje w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie rozpatrzenie 

projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia procedury przyjmowania 

zgłoszeń zewnętrznych o naruszeniach prawa oraz podejmowania działań następczych przez 

Radę Miasta Ostrołęki.  

Głosowanie 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

 

11b. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyznaczenia 

obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Miasta Ostrołęki.  
Sekretarz Miasta Aneta Gutowska-Grucelska: Miasto Ostrołęka przystąpi do sporządzenia 

Gminnego Programu Rewitalizacji, dzięki któremu będzie istniała możliwość ubiegania się  
o pozyskanie środków zewnętrznych z programów unijnych i krajowych. Ważnym elementem 

jest diagnoza przeprowadzana na potrzeby wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji, której celem jest zidentyfikowanie tych miejsc w mieście, w których występuje 

szczególna koncentracja zjawisk kryzysowych. Wyznaczony obszar cechuje się szczególną 
koncentracją negatywnych zjawisk, ma istotne znaczenie z punktu widzenia rozwoju 



25 

 

lokalnego miasta, a także zgodnie z przesłankami wynikającymi z ustawy o rewitalizacji, 

stanowi nie więcej niż 20% powierzchni miasta. W związku z tym obszar ten został Państwu 

przedstawiony, jako załącznik do przedmiotowego projektu uchwały. Mając na uwadze, że 

wczoraj zakończyły się konsultacje dotyczące właśnie projektu uchwały w sprawie 

wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji miasta oraz mając na uwadze 

harmonogram prac, który determinuje jakby kolejność zadań, jakie miasto musi wykonać w 

kolejnym czasie, stąd jakby projekt uchwały tak procedowany dzisiaj szybko. Tylko 

podsumowując, oczywiście raport z konsultacji został zamieszczony w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Wpłynęła tylko jedna uwaga dotycząca Osiedla Stacja, jednakże po analizie tego 

wniosku to z autorami jak gdyby tego obszaru zdegradowanego i objętego rewitalizacją 
wskaźnik dla Osiedla Stacja wynosi - 6,5 jak gdyby w tych wskaźnikach przyjętych w całości. 

W związku z tym obszar z terenu Stacja już nie cechuje się tym zdegradowaniem i 

rewitalizacją, niemniej jednak tutaj za zgodą Pana Prezydenta przedsięwzięcie, które zostało 

opisane do ujęcia w tym programie, zostanie wpisane, jako jeden z projektów 

uzupełniających.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusje w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie rozpatrzenie 

projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego  

i obszaru rewitalizacji Miasta Ostrołęki.  

Głosowanie 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

 

12. Informacja na temat skarg, wniosków i petycji, które wpłynęły do Rady Miasta 

Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Szanowni Państwo w dniu 5 grudnia 

2024 roku odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja rozpatrywała 

na tym posiedzeniu petycję. Proszę o wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Piotra 

Bojarskiego i przedstawienie stanowiska w tej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Bojarski: W dniu 14 listopada 

2024 roku do Rady Miasta wpłynęła petycja Pana A. Ś. Konfederacja Ostrołęka z dnia  

14 listopada 2024 roku w sprawie zapobieżenia tworzenia na terenie miasta ośrodków dla 

nielegalnych emigrantów. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 5 

grudnia 2024 roku zapoznała się z petycją. Wnoszący petycję podaje, iż wnosi ją w imieniu 

własnym oraz w imieniu mieszkańców. W wyniku dokonania analizy tej petycji Komisja 

stwierdziła, iż nie spełnia ona wymogów formalnych wymienionych w art. 4 ust. 2 pkt. 1 i 2 

ustawy o petycjach. Mianowicie petycja powinna zawierać imiona i nazwiska podmiotów w 

imieniu, których petycja została złożona oraz wskazywać miejsca ich zamieszkania lub 

siedzibę podmiotu. Mając na uwadze przepis art. 7 ust. 1 ustawy o petycjach, jeżeli petycja 

nie spełnia wymogów, o których mowa w art. 4 ust. 2 pkt. 1 lub 2, pozostawia się ją bez 

rozpatrzenia. Mając na uwadze powyższe, Komisja postanowiła zarekomendować Radzie 

Miasta pozostawienie tej petycji bez rozpatrzenia. O takim stanowisku Komisja zdecydowała  

w głosowaniu 7 za, głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie, aby petycję 
Pana A. Ś. z dnia 14 listopada 2024 roku w sprawie zapobieżenia tworzenia na terenie miasta 

ośrodków dla nielegalnych emigrantów pozostawić bez rozpatrzenia 

Głosowanie 
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Za – 19 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 1 

Petycja została pozostawiona bez rozpatrzenia. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Informuję, że w dniu 2 grudnia 2024 

roku do Rady Miasta Prezydent Miasta przekazał skargę na Dyrektora Przedszkola 

Miejskiego Nr 5. Przekazał również wyjaśnienia Dyrektora w sprawie zawartych w skardze 

zarzutów. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji musi przeprowadzić postępowanie 

wyjaśniające wobec powyższego proponuję, abyśmy przedłużyli termin rozpatrzenia skargi 

do najbliższej zwyczajnej sesji, nie później jednak niż do 30 stycznia 2025 roku.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie przedłużenie 

terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora Przedszkola Miejskiego Nr 5 w Ostrołęce  

do najbliższej zwyczajnej sesji Rady Miasta, nie później jednak niż do 30 stycznia 2025   roku 

Głosowanie 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Termin rozpatrzenia został przedłużony. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Informuję również, że w dniu 9 grudnia 

2024 roku do Rady Miasta Wojewoda Mazowiecki przekazał skargę Pana J. L., którą 
zakwalifikował, jako skargę na Prezydenta Miasta. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji musi 

przeprowadzić postępowanie wyjaśniające. W międzyczasie wystąpię do Prezydenta o zajęcie 

stanowiska w sprawie i przygotuję odpowiednie materiały do pracy Komisji. Wobec 

powyższego proponuję, abyśmy przedłużyli termin rozpatrzenia skargi do najbliższej 

zwyczajnej sesji Rady Miasta, nie później jednak niż do 30 stycznia 2025 roku.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie przedłużenie 

terminu rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrołęki do najbliższej zwyczajnej sesji 

Rady Miasta, nie później jednak niż do 30 stycznia 2025   roku 

Głosowanie 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Termin rozpatrzenia został przedłużony. 

 

13. Przyjęcie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za miesiąc 

listopad 2024 r.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Łukasz Kulik: Ja mam pytanie, bardziej chyba do Pana Wiceprezydenta, bo mamy 

informację, że było otwarcie ofert w sprawie Centrum Przesiadkowego i najtańsza oferta 

przekraczała kwotę zaplanowaną na postępowanie. Chciałem zapytać, czy Pan Prezydent 

może powiedzieć, jakie to tam, bo 13 ofert wpłynęło, to najniższa, na jaką to była kwotę?  

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Teraz może bezpośrednio nie odpowiem, 

ewentualnie muszę poprosić Panią Dyrektor na chwilkę, bo tych kwot było dość dużo i nie 

jestem w stanie określić. Natomiast była to i tak kwota, która nie spełniała tego kryterium 

środków, na które przeznaczyliśmy. Ale ja Panu Radnemu w przerwie tej informacji udzielę.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie przyjęcie 

informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za miesiąc listopad 2024 r. 

Głosowanie 

Za – 20 

Przeciw – 0 
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Wstrzymało się – 0 

Informacja została przyjęta. 

 

14. Oświadczenia Radnych.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zapytał czy ktoś z rannych chciałby coś 
oświadczyć. Oświadczeń nie było. 

 

15. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki.  

a) przyjęcie harmonogramu posiedzeń Rady Miasta Ostrołęki w I 2025 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zapytał czy są jakieś uwagi  

do harmonogramu. Uwag nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie przyjęcie 

harmonogramu posiedzeń Rady Miasta Ostrołęki w I półroczu 2025 roku 

Głosowanie 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Harmonogram został przyjęty. 

b) Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia Planu 
pracy Rady Miasta Ostrołęki na rok 2025.  

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Bartosz 
Śnieciński: Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców pozytywnie 

rozpatrzyła projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia Planu pracy Rady 

Miasta Ostrołęki na rok 2025 głosami 6 za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. Dyskusji na komisji w tym punkcie nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Wojciech Zarzycki: otworzył dyskusję w tym 

punkcie. Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie 

rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia Planu pracy Rady 

Miasta Ostrołęki na rok 2025 

Głosowanie 

Za – 20 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

c) Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia rocznych 

Planów Pracy Komisji stałych Rady Miasta Ostrołęki.  

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Bartosz 
Śnieciński: W związku z przyjęciem przez wszystkie Komisje Rady Miasta planów prac 

swoich komisji, Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców podjęła 

jednogłośnie inicjatywę uchwałodawczą w sprawie przyjęcia rocznych Planów Pracy Komisji 

stałych Rady Miasta Ostrołęki głosami 6 za, przy braku głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Wojciech Zarzycki: otworzył dyskusję w tym 

punkcie. Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie 

rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia rocznych Planów 

Pracy Komisji stałych Rady Miasta Ostrołęki.  

Głosowanie 

Za – 20 
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Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Wojciech Zarzycki: Panie Prezydencie, Wysoka 

Rado, Szanowni Goście, w dniach 21 - 24 listopada gościliśmy w Ostrołęce delegację z 

miasta partnerskiego Meppen. Obchodziliśmy 30lecie podpisania umowy partnerskiej. 

Pozwólcie Państwo, bo do Wydziału Obsługi Prezydenta i Rady Miasta spłynęło kilka 

ciepłych słów. Nie chciałbym tutaj improwizować. Pozwólcie Państwo, że zacytuję. Pan Gerd 

Gels, Przewodniczący Komitetu Partnerskiego, napisał, że wszystkich przepełnia wewnętrzna 

radość podczas pobytu w naszym mieście i że na posiedzeniu Komitetu Partnerskiego na 

walnym spotkaniu zdał członkom relacje z pobytu w Ostrołęce. Napisał również Pan Karl 

Ludwig Bode, rezerwista i Pan Bradler, że także są bardzo szczęśliwi, że mogli wziąć udział 

w tak pięknych uroczystościach. Pani Luisa Eising napisała już w niedzielę po dotarciu do 

domu, wyrażając swoją ogromną radość z pobytu u nas. To był dla wszystkich szczególnie 

piękny czas. Dziękujemy za wspaniałą organizację i program, który był skonstruowany na 

najwyższym poziomie. Mając na uwadze te piękne słowa, które zostały skierowane, 

chciałbym serdecznie podziękować Panu Prezydentowi, pracownikom Urzędu Miasta, 

Państwu Radnym, którzy się zaangażowali w uroczystości 30lecia podpisania umowy 

partnerskiej. W imieniu Prezydenta i Rady Miasta chciałbym również zaprosić na Miejską 
Wigilię, która odbędzie się 20 grudnia na Placu Wolności, godzina 12.00. Prosiłbym również 
Państwa Radnych, jeżeli dysponujecie czasem, żeby po sesji jeszcze chwileczkę zostać. Dziś 
była jedna z ważniejszych sesji, przyjęliśmy budżet i tutaj Pan Prezydent zaprasza na 

filiżankę dobrej kawy i ciastko.  

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Dziękuję. Szanowni Państwo, ja już korzystając  

z okazji, że sesji w tym roku nie będzie, chciałbym Państwu złożyć najserdeczniejsze 

życzenia, zdrowych i pogodnych Świąt Bożego Narodzenia, abyśmy na chwilę zatrzymali się, 
spędzili te święta wspólnie z najbliższymi członkami rodziny. Samych dobrych dni w 

przyszłym roku, pogody ducha, realizacji planów zarówno tych osobistych, jak i 

zawodowych. No i żebyśmy wspólnie razem w przyszłym roku też jeszcze myślę, że dużo 

rzeczy dobrych dla naszego miasta zrobimy. Jeszcze raz wszystkiego dobrego, 

błogosławionych Świąt i wszystkiego, co najlepsze w nowym 2025 roku.  

 

16. Zakończenie obrad XVIII sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zakończył obrady XVIII sesji Rady 

Miasta Ostrołęki. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 12.40 

 

 

Protokołowali:                                                                                   

Ewelina Piechocka                                                                 

Grzegorz Ciecierski 

                                                                                                                                                                                                                   

                                                                                                Przewodniczący  

                                                                                          Rady Miasta Ostrołęki 

 

                                                                                             Wojciech Zarzycki 

 
 

 


